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Vážení spoluobčané,
uplynulý rok byl z mého pohledu velmi významným. Podařilo se nám totiž inves-

tovat do budoucnosti naší obce tím, že jsme nakoupili několik důležitých pozemků 
v centru obce.

Podařilo se najít shodu na nákup pozemků u potoka (mezi Marečkovou loukou 
a ulicí Jihlavskou) a pozemků pod parkem za kostelem. Dále jsme koupili velkou za-
hradu vedle mateřské školy. Za všechny tyto pozemky, o celkové rozloze 11,5 tis. m2, 
jsme zaplatili 10,5 mil. Kč; k tomuto účelu jsme využili levné úvěry s fi xní sazbou 1,05 % 
a splatností 15 let. 

Pokud bych k těmto pozemkům přičetl pozemky pod bývalým lihovarem, zakoupe-
né v roce 2015, dělá to v součtu získaných 16,1 tis. m2 za 11,6 mil. Kč, tj. průměrná cena 
byla 720 Kč/m2. Nákup všech těchto pozemků považuji za to nejdůležitější ze všeho, 
co jsme pro tuto obec udělali. Tyto investice zatím nejsou nikde vidět, ale pro budoucí 
generace jsou nesmírně důležité a nic nebrání tomu, aby naši nástupci mohli obec dále 
rozvíjet. Nové plochy nám umožní např. vybudování potřebné tělocvičny pro školu, 
přístavbu školky a rozšíření její zahrady, výsadbu ovocného sadu, rozšíření parku atd. 

A právě v této souvislosti jsme naše úsilí věnovali také zpracování urbanistických 
koncepcí centra obce a parku u potoka. Hotové studie si můžete prohlédnout na webu 
obce v menu „Připravujeme/Projekty“. Uvítám všechny Vaše připomínky. Na základě 
těchto studií budeme dále postupovat v jednotlivých realizacích. Prvním krokem bude 
proměna pustého pole u potoka v třešňový sad.

Marečkova louka

K naší problematické stavbě bych rád 
uvedl základní fakta: Celý areál Mareč-
kovy louky je rozsáhlý projekt rozložený 
do několika etap v tomto pořadí: stavba 
provozní budovy, dětské hřiště, částečná 
demolice stávající budovy, velké hřiště 
s umělým povrchem, pěšiny a dopravní 
hřiště, parkoviště. Celý projekt připra-
vujeme několik let. Začátkem roku 2015 
jsme vypsali veřejnou zakázku na stavbu 
provozní budovy s předpokládanou hod-
notou 25,5 mil. Kč vč. DPH. Do soutěže 

se přihlásili 4 uchazeči, nejlevněji stav-
bu nabídla pražská společnost WAREX 
spol. s r.o., za cenu 20,2 mil, Kč. S ní jsme 
v červnu 2015 podepsali smlouvu, při 
jejímž podpisu nám zhotovitel poslal na 
účet jistotu za řádné dokončení stavby 
ve výši 837 tis. (5 % z celkové ceny bez 
DPH). Tuto částku stále máme a budeme 
ji mít po celou dobu záruční doby 5 let. 

Jak se postupně ukázalo, fi rma 
WAREX měla plnit roli pouze generální-
ho dodavatele, protože už i nabídku při-
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pravovala brněnská fi rma STAVBYPOS 
s.r.o., hlavní subdodavatel. Tato fi rma 
měla zakázku řídit, koordinovat a zajiš-
ťovat řemesla. Tito lidé však diletantsky 
otevřeli projektovou dokumentaci teprve 
při předání stavby dne 14. září 2015. Do 
té doby viděli jenom rozpočty, proto cenu 
neodhadli. Stavba totiž má svá specifi ka, 
zejména dřevěnou konstrukci. Tedy už na 
podzim 2015 nám bylo jasné, že stavbu 
nemohou stihnout bez výrobní přípravy. 

Provozní budova měla být hotová 
14. března 2016. Uznali jsme jim posu-
nutí termínu do 20. března (z dnešního 
pohledu úsměvné). Od tohoto data kaž-
dý měsíc uplatňujeme pokutu za prodlení 
ve výši 5 tis. Kč za den. Tyto pokuty nám 
zhotovitel každý měsíc platí, jinak my ne-
platíme měsíční faktury. Tedy do konce 
listopadu 2016 jsme získali na pokutách 
cca 1,25 mil. Kč. Mimo to přeúčtovává-
me zhotoviteli naše náklady na stavební 
dozor a koordinaci BOZP ve výši 50 tis. 
měsíčně. Je tedy jasné, že tyto sankce do-
padly na fi rmu STAVBYPOS, která díky 
tomu neplatila svým řemeslníkům a proto 
v listopadu skončila. Generální dodavatel 

WAREX si stavbu převzal a nyní ji dokon-
čuje s jinými subdodavateli. Tento článek 
dokončuji začátkem prosince a v tento 
okamžik se v domě již topí, má hotové 
přípojky a práce konečně běží naplno. 
Snad bude do konce ledna vše hotovo. Co 
k této stavbě závěrem konstatovat? Snad 
jen to, že z fi nančního pohledu máme si-
tuaci pod kontrolou, v rámci možností se 
snažíme hlídat kvalitu provedených prací, 
ale prodlení je veliké.

Letos jsme také v areálu zhotovili dal-
ší etapu projektu - dětské hřiště s malou 
lezeckou stěnou. Protože jsme na ně ob-
drželi dotaci z Ministerstva pro místní 
rozvoj, muselo být letos hotové. Hřiště je 
určeno pro děti od 3 do 14 let. 

Po dokončení provozní budovy bude 
následovat postupné stěhování posilovny, 
klubovny a následné bourání 2/3 západní 
části stávající budovy, aby bylo možné za-
hájit stavbu velkého víceúčelového hřiště 
s umělým povrchem, které bychom rádi 
dokončili v roce 2017. Zbývající 1/3 vý-
chodní části budovy bude dočasně zacho-
vána jako ubytovna, maximálně do doby 
dokončení celého areálu. 

Sběrný dvůr

Velkou rekonstrukcí prošel celý areál 
sběrného dvora. Během letních prázdnin 
jsme postavili novou provozní budovu, 
kde mají své zázemí techničtí zaměst-
nanci obce, je zde sklad veškeré techniky 
a malá dílna. Stavbu budovy neprováze-

ly žádné větší problémy, trvala necelé tři 
měsíce a náklady činily 2,8 mil. Kč. Na 
stavbu jsme dostali individuální dotaci 
z Jihomoravského kraje ve výši 0,5 mil. Kč. 

Po dokončení budovy jsme ve sběr-
ném dvoře udělali rozsáhlý úklid, zre-
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Okrouhlická

Rekonstrukce ulic Okrouhlická a U 
Cihelny je rozsáhlá a fi nančně náročná, 
rozdělili jsme ji tedy do několika etap. 
První z nich se podařilo v krátké době 
dokončit. Stavba se od začátku vyvíjela 
velmi pozitivně, protože se ukázalo, že 
stav dešťové kanalizace i podloží silnice 

jsou dobré. Podařilo se tak ušetřit přibliž-
ně 0,5 mil. Kč. Celkové náklady na stav-
bu činily 2,1 mil. Kč. Díky vstřícnému 
postoji společnosti O2 se také podařilo 
zhotovit povrch vozovky z asfaltu, místo 
původně plánované dlažby. Děkuji všem 
dotčeným občanům za velmi vstřícný 

konstruovali jsme část oplocení, hlavní 
bránu, vyřešili jsme odvodnění, terén-
ní úpravy, postavili jsme betonové kóje 
na uložení suti a posypového materiálu 
a celou plochu dvora jsme zpevnili. Celý 
areál byl zkolaudován. Po kolaudaci jsme 
podali žádost o dotaci na vybavení další-
mi kontejnery a manipulační technikou. 
Budeme zde ještě pokračovat v dalších 
pracích; na oplocení a na rozšíření ploch 
pro další kontejnery. 

V souvislosti s odpady bych Vás rád 
znovu požádal, abyste se zaměřili zejména 
na třídění bioodpadu z domácnosti. Proto 
také zavádíme jednoměsíční svoz biood-
padu i v zimě. Od roku 2017 bude naše 
obec platit likvidaci odpadu ve dvou plat-
bách, za svoz a za likvidaci. Uložení jed-
né tuny bioodpadu na kompostárnu stojí 
300 Kč, likvidace komunálního odpadu ve 
spalovně 970 Kč. Spalovna je v Brně, kom-
postárna ve Veverských Knínicích, takže 
i náklady na svoz jsou velmi odlišné. 

Abychom snížili i náklady na svoz 
bioodpadu, podali jsme žádost o dotaci 
na nákup kompostérů do každé domác-

nosti. Věřím, že budeme úspěšní a bude-
me tak moci předcházet vzniku odpadu 
a kultivovaně kompostovat na vlastních 
zahradách. S vizí lepších ekonomických 
a ekologických výsledků jsme také zavedli 
pytlový sběr papíru a plastu. Do plastu lze 
navíc dávat i drobné kovy. Je zkušenostmi 
prokázáno, že nejlepšího třídění je dosa-
hováno tam, kde se i tříděné odpady od-
váží přímo od domu. Podrobný kalendář 
všech svozů odpadu naleznete v tomto 
vydání Klepeta nebo na webu obce - 
v menu Technické služby.

Vzhledem k tomu, že již nyní nákla-
dy na jednoho občana výrazně převy-
šují stanovený poplatek za svoz opadu, 
rozhodli jsme se zvýšit poplatek od roku 
2017 z 500,- na 600,- Kč/občana/rok. 
V porovnání s jinými obcemi poskytu-
jeme nadstandardní služby, jako je svoz 
bioodpadu, větví, bezplatný sběrný dvůr 
a připravovaný pytlový sběr. Proto je na-
výšení poplatku adekvátní. Splatnost po-
platku bude nově až do konce června a od 
poplatku bude osvobozeno třetí a každé 
další dítě do 18 let v domácnosti.

SLOVO STAROSTY
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Další investice

Jak jsme slibovali před volbami, 
podařilo se nám vykoupit pozemky 
a vybudovat stezku kolem fi rmy Ge-
nAgro, spojující ulici Zemědělskou 
a polní cesty. Je tak konečně možné tuto 
trasu projít bezpečně mimo hlavní sil-
nici. Součástí stavby byla i rekonstrukce 
autobusové zastávky. 

Mezi drobnější investice patřilo také 
rozšíření parkoviště u mateřské školy 
a navazující stezka kolem potoka k ulici 
Zahradní. 

Díky štědrým dárcům se podaři-
lo opravit velmi zchátralá boží muka 
v poli za dálnicí. Bylo pro mě překva-
pením, jak je tato zdánlivě malá stav-
bička vysoká. Doporučuji každému její 
návštěvu. 

Rád bych také poděkoval několika 
dobrovolníkům, kteří v čele s panem Ja-
nem Markem dokončili úpravy “Havli-
ňáku” v ulici V Dědině. Tato část obce je 
o poznání lepší a snad už ani v náznaku 
nepřipomíná bývalou skládku. 

postoj při všech dopravních omezeních. 
Další etapu rekonstrukce zahájíme nej-
dříve na podzim 2017. 

Rád bych zde připomněl, že rekon-
strukce ulic na „obytnou zónu“ je dnes 
jediný možný způsob, jak získat stavební 
povolení. V úzkých ulicích je to také jedi-
ný způsob, jak zpomalit dopravu a zlega-

lizovat parkování. Se současnou legislati-
vou bohužel neumíme do našich úzkých 
ulic naplánovat obousměrnou komuni-
kaci (5,5 m), chodník (1,5 m) a k tomu 
ještě parkovací stání (2,2 m). Tak by totiž 
vypadal klasický způsob rekonstrukce 
místní komunikace bez ostrůvků, prahů 
atd. Obytná zóna je tedy kompromis.

Hasičská cisterna

V letošním roce jsme byli úspěšní s žádostí o dotaci z programu IROP na nákup 
nové hasičské cisterny. Dotace je ve výši 7,1 mil. Kč, 90 % z pořizovací hodnoty 
vozidla. Spoluúčast obce bude tedy okolo 700 tis. Kč. Na základě výběrového řízení 
bude zakoupena TATRA 815-7. 

Připravované projekty

Rekonstrukce zázemí Kulturního 
domu - chceme vytvořit důstojné zázemí 
pro školu a spolky, postavit nový bar, nářa-
ďovnu a zrekonstruovat WC. Po vyřízení 
stavebního povolení a vystěhování techni-

ky do sběrného dvora, tomu již nebude nic 
bránit. Po dokončení zázemí se pustíme 
do tolik potřebné opravy fasády a střechy.

Zdravotní středisko - připravujeme 
projekt opravy fasády, bezbariérového 

SLOVO STAROSTY
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Závěr

Milí spoluobčané, při veřejném pro-
jednávání strategického plánu mne nejví-
ce potěšilo zjištění, že představa veřejnosti 
o dalším vývoji naší obce je obdobná, jako 
představy vedení obce. Proto dále pracuje-
me na několika projektech, které naši obec 
posunou zase o kus dále. Většina z těchto 
záměrů však překračuje hranici dalšího 
volebního období, takže se necháme pře-
kvapit, zda nám dáte šanci v nich pokračo-
vat. Pracujeme pro Vás již šest let, proto se 
u nás někdy může projevit provozní slepo-
ta. Pokud byste něco takového zaznamena-
li, neváhejte nám to říct .

Ale aby nebyla řeč jen o investicích, rád 
bych zmínil jednu důležitou věc, která mi 
dělá velkou radost a není to zásluha obce. 
Mám dobrý pocit, že v naší obci se velmi 
významně rozvíjí společenská aktivita. Za 
posledních několik let vznikla spousta no-
vých kulturních, sportovních a společen-
ských akcí, přednášek, divadel, dětských 
dnů, sbírek, zájezdů atd. A většina těchto 
akcí vzniká z neziskové iniciativy různých 
dobrovolníků, kterým patří velký dík. My-

slím si, že v současné době můžeme říct, že 
to u nás opravdu žije .

A na závěr, stejně jako pod vánočním 
stromem, bych Vás chtěl požádat o jednu 
laskavost. Příští rok se konají volby do po-
slanecké sněmovny a hned po nich volby 
prezidentské. Přijďte k nim a vyjádřete 
svůj skutečný názor. Volte doleva, dopra-
va nebo třeba doprostřed, ale uvědomme 
si, prosím, že demokracie a svoboda slova 
není samozřejmost. Pozor na ty varovné 
signály, které slyšíme dnes a denně - nacio-
nalismus, přehnané vlastenectví, omezová-
ní svobody slova, xenofobie. Není už toho 
trochu moc? Jsem příliš mladý na to, abych 
Vám připomínal, jak málo vždy stačilo 
k tomu, aby se historie naší země změnila 
k horšímu ze dne na den. A stejně tak jsem 
příliš mladý na to, abych se se svobodným 
státem pomalu loučil.  

Krásné vánoce.
Jan Studený, starosta

tel.: 724 303 746, 
e-mail: starosta@ricanyubrna.cz

vstupu do přízemí a parkoviště. Je to roz-
sáhlý projekt, který bude také záviset na 
získání dalších pozemků, které jsou ještě 
stále v majetku státu. 

Pošta - zdánlivě nejpalčivější pro-
blém, avšak z důvodu negativního postoje 
vedení pošty tento projekt stále nebereme 
jako hlavní prioritu. Měli jsme v úmyslu 
postavit novou budovu na náměstí, ale 

Česká pošta toto podmínila smlouvou 
o partnerství, tedy že budeme nést jejich 
provozní náklady a ztráty (zjednodušeně 
řečeno). Toto je pro nás v současné době 
neakceptovatelné, nebudeme zvyšovat 
naše mandatorní výdaje za někoho ji-
ného. V případě opravdu nebezpečného 
stavu budovy máme provoz pošty kam 
přestěhovat. 

SLOVO STAROSTY
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ZPRÁVY Z MATRIKY 

Vítání občánků

V pátek dne 18. 3. 2016 se v  sále 
Kulturního domu Říčany uskutečnilo 
slavnostní přivítání nových občánků. 
Slavnostní obřad zahájila matrikář-
ka obce V. Křivánková, která přivítala 
naše nejmenší spoluobčánky, jejich ro-
diče a příbuzné, kteří byli pozváni na 
slavnost. Jednotlivě představila naše 
nové občánky. Po úvodní části se ujal 
slova starosta Ing. Jan Studený, který 
přivítal děti narozené v roce 2015. Jsou 
to tyto děti:

Adéla Barvířová, Viktor Bedáň, 
Štěpán Borecký, Filip Des, Sebastian 
Dočkal, Julie Havelková, Karolína 
Hodinková, Anežka Hrichová, Šimon 
Janda, Mariana Jandová, Kryštof Ka-
bátek, Kryštof Kaňa, Zdeněk Karpíšek, 
Barbora Kokojanová, Kryštof Kučera, 
Ondřej Kučera, Jáchym Neklapil, Ve-
ronika Pokorná, Jan Rousek, Ludmi-
la Staňková, Marie Šildbergerová, Jiří 
Špička, Sarah Švábová, Kryštof Ureš 

a Ondřej Vít.
Po zahájení a přivítání vystoupily 

děti ze Základní školy Říčany, které 
pod vedením paní učitelky Mgr. Petry 
Siváčkové předvedly pásmo písniček 
a básniček, za což jim patří naše podě-
kování.

Po zhlédnutí krátkého programu 
se rodiče podepsali do pamětní knihy 
obce a převzali od zástupců obce dárky 
pro děti.

V. Křivánková, matrikářka

CELKOVÝ POČET OBYVATEL K 1. 1. 2016

Celkem Muži Ženy
1971 980 991

Narození 25 15  10
Zemřelí 18 13 5
Přistěhovaní občané 38 19 19
Odstěhovaní občané 52 23 29
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ZPRÁVY Z MATRIKY 

Vítání občánků
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Říčanský běh 2016

V pátek 28. října 2016 pořádala 
Obec Říčany na místním koupališti již 
2. ročník běžeckého závodu pro děti, 
mládež, amatéry i sportovce a širokou 
veřejnost, zkrátka pro všechny, kdo bě-
hají pro radost.

Na start se postavilo 110 závodníků 
nejenom z Říčan, ale i z širokého okolí 
a byli rozděleni do několika kategorií. 
Nejmladší děti běžely 500m kolem 
koupaliště, ti úplně nejmladší ještě 
v doprovodu rodičů. Starší děti měly 
již trasy delší, vedly lesem a podle věku 
běžely od 1,4 do 3,7 km. Pro dorosten-
ce a dospělé byla nachystána nádherná 
krosová trasa lesem - o délce 9 km. Ti, 
kteří si na tuto trasu netroufali, mohli 
zvolit kategorii Turisté - o délce 4,5 km.

Každý závodník byl odměněn nád-
herně vymalovanou podzimní příro-
dou, lesními cestičkami zasypanými 
listím, pěkně zorganizovaným závo-
dem a příjemnou atmosférou lidí, kte-
ří dělají něco pro své zdraví. Vítězové 
jednotlivých kategorií obdrželi medai-
le a diplomy a na všechny děti čekaly 
sladké odměny. Závod se koná vždy ve 
svátek 28. října na říčanském koupališ-
ti, natrénujte a přijďte si i Vy příští rok 
zasportovat a porazit sami sebe.

Více informací, výsledky, fotografi e 
a videoreportáž ze závodu najdete na 
webových stránkách Říčan na adrese: 

http://www.ricanyubrna.cz/kultura-a-
-sport/beh/ .                         Eva Škvařilová
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PEČOVATELSKÁ SLUŽBA 

Pečovatelská služba

DPS

Pečovatelská služba je organizační 
složkou obce, zaměstnává tři pečova-
telky (Zdeňka Oplatková, Ladislava 
Dubová, Gabriela Šupková Císařová), 
vedoucí služby (Iva Ďásková) a jednu 
brigádnici na zástup (Barbora Zahrad-
níková); všechny na částečné úvazky. 
Služba je terénní, a zajišťuje pro místní 
občany pomoc s péčí o sebe a nejbližší 
domácnost v případech, kdy si nemo-
hou zajistit svoje potřeby sami. V le-
tošním roce pečovaly pracovnice naší 
služby o 27 klientů, poskytovaly jim 
podporu a pomoc zejména v oblasti 
péče o domácnost, stravování a hygi-
eny, zajišťovaly jim nákupy, pochůzky 
a doprovody.  Cílem této služby je pod-
porovat udržení nebo znovuobnovení 
fyzické a psychické soběstačnosti kli-
entů, aby mohli zůstávat ve svém do-
mově, zachovat si soukromí a způsob 
života, na který jsou zvyklí. 

V poslední době se častěji objevuje 
nedorozumění ohledně zkratky DPS, 
proto zde uvádím, že Dům s pečova-
telskou službou (DPS) není zařízením 
„domov pro seniory“ ve smyslu zá-
kona o sociálních službách. Domovy 
totiž poskytují ubytování většinou 
v pokojích a celodenní péči včetně 

Služba vychází z individuálních 
potřeb klientů, respektuje a zachová-
vá jejich důstojnost, působí na klienty 
aktivně, a podporuje jejich sociální za-
čleňování. Poskytuje se v pracovní dny 
v době 8 – 17 hodin, v nutných přípa-
dech denně, včetně víkendů a svátků 
v 7 – 18 hodin. U jednotlivých klientů 
spolupracujeme na péči s jejich blízký-
mi, při ošetřování také se zdravotními 
sestrami. 

Pečovatelskou službu si klienti platí 
sami z příspěvku na péči, účtuje se 100 
Kč za hodinu péče, při kratší době se 
částka poměrně krátí. Částka 100 Kč 
nepokrývá skutečné náklady, služba je 
dotovaná z MPSV, obecního rozpočtu 
a JMK.

Potřebujete-li pomoc, můžete se na 
nás kdykoli obrátit na telefonním čísle 
547 723 034 (DPS) nebo 608 869 798 
(vedoucí).

stravování a zdravotnických úko-
nů. Nejbližším takovým zařízením 
je Domov pro seniory na Zastávce. 
U nás je poskytována pouze pečova-
telská služba, která odtud vychází do 
domácností klientů nejen v DPS, ale 
i v celé obci. Obědy zájemcům sem 
dováží Hasičský dům a zdravotnické 
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úkony zde v případě nutnosti poskyt-
nou sestry praktických lékařek. Po-
dobně jako v Říčanech funguje také 
Penzion pro důchodce v Rosicích, kde 
terénní pečovatelská služba zajišťuje 
péči v samostatných bytech. 

Dům s pečovatelskou službou je 
složen z obecních bytů, ale jsou to 
„byty zvláštního určení“, jejichž při-
dělení schvaluje sociální odbor MěÚ 

Rosice (bezbariérové JMK) na základě 
potřebnosti péče o žadatele. Nájemcem 
bytu má být jen osoba, která potřebu-
je pomoc jiné fyzické osoby k zajištění 
svých potřeb. Všechny byty v Domě 
s pečovatelskou službou jsou obsazené 
na dobu neurčitou, evidujeme přibliž-
ně 30 žádostí, z toho polovina je od ří-
čanských občanů, ostatní z okolí. 

Bc. Iva Ďásková

Základní škola Říčany 

Letošní školní rok začal v úterý 1. září. Do školy nastoupilo 110 žáků 
– o 11 více, než v minulém školním roce.

Skladba žáků v jednotlivých třídách a jejich vyučující:
TŘÍDA: TŘÍDNÍ  UČITEL: CELKEM ŽÁKŮ:
      chlapci děvčata
I. A   Blanka Kokojanová 15 9 6
I. B  Šárka Cardová  14 9 5
II.  Yvona Drápalová 18 14 4
III.  Jiřina Reichmanová 24 12 12
IV.  Radovan Křivánek 24 12 12
V.  Sylva Pavlíková 15 6 9
Celkem:    110 62 48 

Během školních prázdnin se podařilo opravit WC pro žáky i dospělé. Byla 
to podmínka pro zvýšení kapacity školy. Podařilo se navýšit celkovou kapacitu 
školy ze 120 žáků na 160 žáků, školní družinu z 60 na 120 žáků a výdej stravy z 
90 na 100 stravujících.  

ZÁKLADNÍ ŠKOLA ŘÍČANY
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Školní družina je navštěvována 79 
žáky, ve školní družině pracují paní 
vychovatelky Magdalena Valešová, 
Petra Siváčková a Jana Ďásková. Škol-
nické a úklidové práce, včetně vydává-
ní obědů, vykonává paní Ilona Rous-
ková. 

Ve všech ročnících pracujeme po-
dle vlastního vzdělávacího programu, 
který jsme si vytvořili a stále jej vy-
hodnocujeme a doplňujeme.

Od zahájení školního roku jsme 
dodnes stihli navštívit v Divadle Ra-
dost představení „Jája a Pája“ pro 
I. a II. třídu a představení „Bylo nás 
pět“ pro III. – V. třídu. V letošním škol-
ním roce jsme začali od 4. 11. bruslit.  
Pojedeme celkem sedmkrát na Zim-
ní stadion Rosice. Letošní bruslařská 
úroveň nejmladších žáků nás mile pře-

kvapila. Mezi prvňáky není jediný žák, 
který by bruslit neuměl.  

14. 11. žáci I. a II. třídy zhlédli 
program v Planetáriu Brno, podobný 
program pro III. – V. třídu připravuje-
me na úterý 13. 12. 2016.

V pátek 2. 12. od 14:00 do 17:00 
proběhly ve škole „Vánoční tvoři-
vé dílny“. Maminky i děti pracovaly 
v šesti dílničkách a tvořily výrobky 
s vánoční tématikou. 

V neděli 27. 11. se žáci školy zú-
častnili rozsvícení vánočního stromu. 
Jejich vystoupení přispělo k vytvoření 
příjemné atmosféry Vánoc.  

Dovolte mi, abych Vám všem po-
přál příjemné a klidné prožití Vánoc 
a do roku 2017 hodně zdraví a poho-
dy.  

Radovan Křivánek, řed. ZŠ Říčany
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Mateřskou školu Potůček 
v současné době navštěvuje 
80 dětí, které jsou rozděleny 
do tří tříd -Žabky, Rybičky a 
Ráček. Třída Žabky sídlí na 
odloučeném pracovišti na 
náměstí Osvobození v budově obecní-
ho úřadu. Vzhledem k tomu, že máme 
v letošním školním roce integrované tři 
děti se speciálními potřebami, ve dvou 
třídách pracují asistentky pedagoga. 
Velmi úzce proto spolupracujeme s po-
radenskými zařízeními, pedagogicko-
-psychologickou poradnou a speciálně 
pedagogickým centrem. Těmto dětem 
se snažíme vytvořit všechny podmín-
ky, aby se co nejlépe integrovaly, cítily 
se ve třídě dobře a došlo k jejich zdra-
vému a harmonickému vývoji. 

Pedagogické a personální zajištění
Žabky:
Hana Bedáňová
Ludmila Musilová
Kristýna Řezaninová – asist. pedagoga
Pavlína Honzáková – školnice a výdej 
stravy

Rybičky:
Bc. Leonora Řezaninová
Hana Grégrová
Mgr. Vladimíra Suchá – asist. pedagoga

Ráček:
Mgr. Ivana Zajícová
Iveta Maierová, DiS.

V budově na Rosické uli-
ci úklidové a školnické prá-
ce zajišťuje Mária Králová, 
školní stravování Marcela 
Stráníková, Veronika Nevři-
vá a Hana Pušová. 

V naší mateřské škole pracujeme 
podle vlastního školního vzdělávací-
ho programu, který má název  Jen si, 
děti, všimněte, co je krásy na světě.  
V programu uplatňujeme prvky vzdě-
lávacího programu Začít spolu, kde 
jsou hlavními myšlenkami integrova-
né učení hrou v centrech aktivit (kout-
cích), individuální přístup k dítěti 
a úzká spolupráce s rodinou. Každá 
třída je rozdělena na centra: ateliér, 
pokusy a objevy (Zvídálek), manipu-
lační a stolní hry, knihy a písmena, 
kostky, domácnost, hudba, divadlo, 
dílna a tělocvična. Všechny koutky 
se snažíme postupně vybavovat, aby 
byly pro děti zajímavé a inspirovaly je 
ke hře. Děti se zde učí samostatnému 
rozhodování, kreativitě a odpověd-
nosti. Hlavním cílem je však pozitivní 
klima ve třídě a vzájemná spolupráce.

Všechny aktivity a činnosti spo-
lečně s dětmi plánujeme i hodnotíme. 
Děti se mají možnost vyjádřit ke každé 
činnosti slovně či pomoci smajlíka. Na 
každý týden či období máme připra-
veno téma (integrovaný blok), které se 
prolíná do všech aktivit. Jsme školou 
otevřenou a rodiče mohou vstupovat 
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do tříd a aktivně se účastnit her a všech 
aktivit. Čtou dětem při odpočinku 
pohádky, povídají o svém zaměstnání 
a pomáhají při činnostech v koutcích, 
nebo s námi jedou na výlet. Všech-
ny aktivity i s fotografi emi pravidelně 
vkládáme na naše webové stránky, kde 
si je mohou rodiče i s dětmi prohléd-
nout.

Nově přijaté děti mají možnost, 
společně s rodiči, využít v červnu 
adaptační dny a přijít si do tříd a na 
zahradu vše prohlédnout a vyzkoušet. 

Vzdělávání v naší mateřské škole 
je založeno na vlastních činnostech 
dětí a na jejich prožitku. Základem 
je hra. Snažíme se používat převážně 
přírodní materiály, které si děti samy 
nasbírají při pobytu venku. Do pří-
rody chodíme téměř za každého po-
časí. Využíváme nejen zahradu, ale 
chodíme i do blízkého okolí – do lesa, 
k rybníku, ke křížku, kolem potoka, 
na Okrouhlík, do Domašova. Pro děti 
jsme připravili projekty Den stromů, 
Den Země, Drakiáda, Zamykání za-
hrady, Vánoční setkání s dílničkami, 
Rodinný den, Zahradní slavnost, In-
diánský den a další činnosti a aktivity. 

V naší škole učíme už i ty nejmenší 
třídit odpad. V každé třídě jsou barev-
né kontejnery na papír, plast, směsný 
odpad a hliník. Paní kuchařky pak ješ-
tě třídí bio odpad a sklo. Hliník nám 
nosí i rodiče.
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Pro předškolní děti (36 dětí) orga-
nizujeme v rámci Zvídálka nadstan-
dardní aktivity a výukové programy. 
V letošním roce jsme byli v říjnu ve 
Skalním mlýně a Kateřinské jeskyni 
na programu Jeden den s netopýrem, 
od října jezdíme do Domašova na 
hipoterapii a od ledna začíná výuka 
plavání v Kohoutovicích. Dále si mo-
hou všechny děti vybrat z kroužků: 
angličtina, tanec, keramika a logope-
die.

Keramickou dílnu využíváme ne-
jen pro jednotlivé kroužky (v letošním 
školním roce je přihlášeno 20 dětí), 
ale i při třídních činnostech s dětmi. 
Děti vyrábí např. originální misky, ta-
líře, hrníčky, modelují zvířata, posta-
vy, listy, květiny.  Práce s hlínou je vel-
mi tvůrčí a kreativní a děti s ní pracují 
s radostí. 

Pro nejstarší děti a jejich rodiče 
organizujeme v odpoledních hodi-
nách edukativně stimulační skupiny, 
kde se děti během 10. lekcí systema-
ticky připravují na vstup do základní 
školy. Pomocí her a obrázků učitelky 
rozvíjí zrakové a sluchové vnímání, 
slovní zásobu, grafomotoriku, prosto-
rové představy, rytmizaci a další do-
vednosti. Skupinkám vždy předchází 
setkání a přednáška psychologa, který 
rodičům vysvětlí pojmy školní zralost 
a odklad školní docházky, a odpoví 
i na individuální dotazy. 
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8. června 2016 jsme se zúčastnili 
Olympiády v Zastávce. Děti soutěžily 
v hodu, běhu na 50 m, skoku z místa 
a štafetovém běhu. Z 19 mateřských 
škol Mikroregionu Kahan jsme se 
umístili na celkovém 1. místě a ob-
hájili tak titul z minulých let. Vyhráli 
jsme i štafetu družstev a děti si hrdě 
odvážely dva zlaté poháry. Mezi nej-
lepší sportovce patřila Justýna Böh-
mová, David Neklapil, Matěj Kobáň 
a Filip Kepák.

Již tradičně jsme i malovali hlině-
nými barvami na plátno do výtvarné 
soutěže Čarovné barvy země - otisk 
přírody, kterou organizuje Slovanské 
hradiště v Mikulčicích. V prestižní 
soutěži, které se účastní několik de-
sítek škol z Jihomoravského kraje, 
se Beáta Suchá, Natálie Kabelková 
– Rousková, David Neklapil, Ma-
těj Dvořák a Vítek Pospíšil umístili 
s plátnem Jsou na potoce ráčata, jsou 
na potoce raci na výborném 3. místě. 
Do letošního VII. ročníku jsme se už 
přihlásili a vymýšlíme s dětmi téma, 
na které budeme malovat.

V minulém školním roce mezi ne-
zapomenutelné zážitky pro nás pro 
všechny byl Masopustní rej, předsta-
vení divadla ÚDIF (Úžasné divadlo 
fyziky), dudácký koncert, přehlídka 
dravců společnosti Zayferus, návště-
va Policie ČR v Rosicích, říčanských 
hasičů s technikou, divadelního před-
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stavení Děti hrají dětem, výlet na hrad 
Veveří s ukázkou řemesel, jízda par-
níkem, hraní na drumbeny (dřevěné 
bubny, které se nám tak líbily, že jsme 
je zakoupili do MŠ) a další akce, na 
které rádi vzpomínáme. 

Naši přírodní zahradu využívají 
děti k pohybu, mohou zde experimen-
tovat s přírodními materiály, jako je 
dřevo, hlína, kámen a voda. Poznávat 
zvířata a rostliny v přirozeném pro-
středí a bezprostředně prožívat střídá-
ní ročních období. V létě jsme zde ob-
jevili i chráněného roháče obecného. 
V jezírku se zabydlel skokan zelený, 
užovka, bruslařka obecná a potápník. 
Každá třída má svůj záhon, o který se 
stará a děti si už vypěstovaly hrášek, 
mrkev, rajčata, kedlubny, ředkvičky, 
které i při sklizni ochutnávají. Věří-
me, že si tak děti vytvoří blízký vztah 
k přírodě, který se v jejich pozdějším 
životě stane měřítkem pro jejich vlast-
ní hodnocení životního prostředí.

Na zahradě v tomto školním roce 
plánujeme vybudovat několik prvků, 
které zapadnou do celkového kon-
ceptu přírodní zahrady – bylinkovou 
spirálu, pocitový chodníček, hmyzí 
domeček a venkovní kuchyňku. Paní 
učitelky si rozdělily jednotlivé úkoly 
a chtějí do prací zapojit děti i rodi-
če. Dále chceme upravit novou část 
zahrady, kterou nám zastupitelstvo 
obce po návrhu pana starosty zakou-
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pilo, a ze které máme velkou radost. 
Je zde mnoho ovocných stromů a děti 
si chodily již letos pochutnávat na 
švestkách, jablkách, hruškách a dal-
ším ovoci. Přímo ze stromů to prostě 
chutná více. Plánujeme stromy proře-
zat a vytvořit zde pískoviště pro jednu 
třídu a několik herních prvků.   

V srpnu se nám podařilo zreali-
zovat projekt na propojení zahrady 
s jednotlivými třídami. Ve třídě Ry-
bičky a Ráček byla vybourána dvě 
okna a nově se zabudovaly proskle-
né dveře do zahrady, před kterými 
se postavily terasy. Děti tak mohou 
využívat terasy od jara do podzimu 
i v ranních hrách a procházet ze třídy 
přímo do zahrady. 

V závěru mi dovolte, abych podě-
kovala za výbornou spolupráci spolku 
Říčanský potůček a všem rodičům, 
Říčanským dobrovolníkům - přede-
vším paní Bromové za organizaci dět-
ského karnevalu, Sboru dobrovolných 
hasičů za ukázku jejich práce, divadel-
nímu souboru Pozpátku a Dětské scé-
ně za úžasná představení, panu staros-
tovi a všem zaměstnancům Obecního 
úřadu za vstřícnost a všem učitelkám 
i provozním zaměstnancům za jejich 
práci.

Přejeme příjemné vánoční svátky 
a pevné zdraví v novém roce. 

Mgr. Ivana Zajícová
ředitelka mateřské školy
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Vážení čtenáři a příznivci říčanské 
knihovny,

chtěla bych Vás seznámit s děním 
v naší knihovně od 1. 1. 2016 do 
22. 11. 2016. V současné době je regis-
trováno platících 208 čtenářů, z toho 
42 dětí do 15 let. Bylo uskutečněno 
2970 návštěv a půjčilo se 12.398 knih; 
z toho 1438 časopisů. Počet výpůjček 
na 1 čtenáře 4,17. Knihovna za rok 
2016, v porovnání s ostatními knihov-
nami, dosáhla nejlepších výsledků 
jak v počtu čtenářů a výpůjček, tak 
i v počtu svazků knih na 1 obyvatele. 
Knihovnu navštěvují čtenáři z okol-
ních obcí a Brna. Z toho Veverské Kní-
nice 7, Ostrovačice 3, Rosice 2, Říčky 2, 
Domašov 7, Rudka 1, Javůrek 1, Záles-
ná Zhoř 2, Popůvky 2, Tetčice 3, Hvoz-
dec 2, Brno 5, jeden čtenář z Prahy, kte-
rý pravidelně jezdí na chalupu. Přibylo 
23 nových čtenářů, 3 děti do 15 let. 
Někteří čtenáři po ukončení školní do-
cházky odejdou za studiem do jiných 
měst a přestanou knihovnu navštěvo-
vat. 

Nové prostory knihovny s bezbari-
érovým přístupem se líbí, zároveň bych 
chtěla poděkovat panu Jiřímu Šedivé-
mu a jeho kolegyni slečně Luc ce Vr-
bové za vzornou spolupráci. Knihovna 
je zásobena novinkami a výsledek je 
počet čtenářů z okolních obcí. Samo-
zřejmě nemůžeme koupit všechny 
novinky, co vyjdou, jelikož jsou knihy 

drahé. Proto na zpestření využíváme 
možnosti výměnného fondu z Měst-
ské knihovny Kuřim, které si vybírám 
v Městské knihovně v Rosicích. Dík 
patří panu Jarkovi Slámovi st. a panu 
Hrichovi za vstřícnou ochotu se mnou 
zajet pro knihy; půjčilo se 494 knih, 
z Městské knihovny Kuřim 38 MVS.

Opět bych chtěla poděkovat panu 
starostovi a zastupitelstvu obce za to, 
že věnují na nákup knih a devíti druhů 
časopisů 50.000 Kč. Jsem přesvědče-
na, že si na své přijdou všichni čtenáři; 
jak děti, tak i dospělí a každý si najde 
něco ze svého oblíbeného žánru. 

Knihovna má 4 počítače pro ve-
řejnost, služba je zdarma. Internet 
navštívilo 348 občanů, lidé to oceňují, 
když je vypnut proud v některé části 
obce a pracují z domu, anebo se jim 
poláme počítač. Po zákazu her na po-
čítači výrazně poklesl zájem dětí o in-
ternet.

Webové stránky knihovny navští-
vilo 5.263 občanů. Knihy si mohou re-
zervovat čtenáři přes on -line katalog, 
který jede non stop. 

Též bych chtěla poděkovat za krás-
né a hodnotné knihy paní Budíkové, 
paní Montágové, paní Roupcové, paní 
Desové M., paní Šildbergerové, paní 
Škrabalové a paní Jandové z Ostrova-
čic. V současné době knihovna staré 
knihy nepřijímá, jelikož prostory se 
nedají zvětšit a čtenáři chtějí nové 
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KNIHOVNA 

knihy. Lidé si dělají předvánoční úklid 
a přinesou knihy zatuchlé, roztrhané, 
popsané, ale knihovna není sběrný 
dvůr!!!

Novinkou jsou audio knihy pro 
čtenáře, kteří mají problémy se zra-
kem a nemohou číst. 

Přeji čtenářům pěkné počtení 
v nových i starších knihách a příjem-
né chvíle strávené v naší knihovně. 

Zároveň bych chtěla popřát všem čte-
nářům a občanům krásné prožití svát-
ků vánočních a do Nového roku 2017 
hodně štěstí, zdraví a spokojenosti 
v naší krásné obci.

Knihovnu můžete navštívit v pon-
dělí, středu a pátek od 9 do 11 hodin 
a od 14 do18 hodin.

Na Vaši návštěvu se těší 
Jarka Cetkovská

ZE ŽIVOTA ZÁJMOVÝCH SKUPIN

Biatlonklub Říčany

V sezóně 2016 se navýšil počet dětí, 
které se aktivně účastnily tréninků 
a závodů, na 16. V přípravce jsou Terez-
ka Kepáková, Natálka Kuklová, Amálka 
Ondrová a Lukáš Kotačka. V žácích B 
jsou to Jan Fiala, Martin Zavřel, Pavel 
Stoklásek, František Rada a Petr Ko-
tačka, v žákyních B Viktorka Křížová a 
Kristýna Bromová. V kategorii žáci C 
jsou Lukáš a Ondřej Čapounovi a Mar-
tin Blažek. V malorážkových kategori-
ích se aktivně účastní 7 závodníků.

Systém tréninků se v podstatě ne-
změnil. Od jara do podzimu je 2x týdně 
trénink v areálu koupaliště. V pondělí 
jsou běžecké tréninky a ve středu stře-
lecké v kombinaci s během. V zimních 
měsících navštěvují děti 1x týdně tělo-
cvičnu v Ostrovačicích. A jako každý 

rok, tak i letos pro-
běhlo týdenní letní 
soustředění, tento-
krát v Březníku.

V letošní sezóně se žáci zúčastnili 
8 závodů, což je 12 závodních dnů. Na 
začátku sezóny se účastní regionálních 
závodů, které slouží k získávání zkuše-
ností (přípravka) a bodů do žebříčku 
českého poháru. Na základě výsledků 
se ti, kteří získali dostatek bodů, ná-
sledně účastní republikových závodů 
a mistrovství České republiky. Letos 
se to podařilo Ondrovi a Lukášovi Ča-
pounovým, Martinu Blažkovi, Hon-
zovi Fialovi, Viktorce Křížové a Mar-
tinu Zavřelovi. Nejlepším říčanským 
závodníkem v žákovských kategoriích 
byl Honza Fiala, který skončil v cel-
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kovém hodnocení českého poháru na 
7. místě. Za velmi solidní lze považovat 
i umístění Lukáše a Ondry Čapouno-
vých, kteří skončili ve druhé desítce 
žebříčku (12. + 18.). 

V malorážkových kategoriích náš 
klub letos zastupovali Renata Zavře-
lová, Roman Salák, Luděk Franz, Jirka 
Franz, Olga Stoklásková, Petra Zadělá-
ková a Lenka Slabáková. Lenka k nám 
přestoupila z Brna. Stejně jako u žá-
kovských kategorií, tak i u malorážky 
na jaře probíhají závody regionálního 
charakteru, na kterých si závodníci, 
kteří nemají potřebnou výkonnostní 
třídu, snaží vyběhat body do žebříčku 
českého poháru. Nakonec se republi-
kových závodů aktivně účastnili Olga, 
Jirka, Luděk, Renata a jednou také 
Lenka. Do konečného hodnocení čes-
kého poháru v biatlonu se započítává 
pět nejlepších výsledků v sezóně, které 
jsou vždy ohodnoceny bodově - v zá-
vislosti na odstupu od vítěze. Nebudu 
zde popisovat průběh jednotlivých zá-
vodů, jejichž výsledky můžete najít na 
svazových webovkách (http://www.
biatlon.cz/domaci/souteze/vysledky-
-a-propozice/). Ale vlastně z každého 
republikového závodu jsme dovezli 
minimálně dvě medaile, včetně mist-
rovství ČR. A z Nového Města na Mo-
ravě dokonce čtyři zlaté.

Mistrovství České republiky v letním 
biatlonu dospělých proběhlo v jablo-
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neckých Břízkách ve dnech 1. a 2. října. 
Z našeho klubu se na toto mistrovství 
kvalifi kovali Renata Zavřelová, Olga 
Stoklásková a Jiří a Luděk Franzovi.

V sobotním sprintu naše největ-
ší naděje Jirka vyhořel po střelecké 
stránce a s druhou nejhorší střelbou 
z celého startovního pole se díky běhu 
prodral aspoň na deváté místo. Bo-
dová ztráta však byla vysoká.  Pouze 
92 bodů ze 110 možných na mistrov-
ství je při jeho možnostech opravdu 
málo. Jak se později ukázalo, tento 
výpadek ho stál vítězství v celkovém 
hodnocení českého poháru. V neděli 
po průměrné střelbě z toho bylo opět 
9. místo, ovšem s výrazně menším od-
stupem od vítěze. Po jeho třech vítěz-
stvích a dalších dvou umístěních na 
bedně v závodech českého poháru to 
bylo zklamání. 

Renata, po vleklých zdravotních 
problémech a velkém tréninkovém 
manku, neměla velká očekávání, což 
nakonec potvrdily i její výsledky. V so-
botu i v neděli se umístila na devátém 
místě. 

Pro Olgu to bylo první mistrovství 
s malorážkou, se kterou se teprve se-
znamuje. I díky častému střídání zbra-
ní a výrazně větší náročnosti na přes-
nost střelby oproti vzduchovce to bude 
ještě běh na dlouhou trať. Nicméně po 
sobotním sprintu, kde střílela celkově 
za 8 a ještě v tom fofru neodběhla jed-
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no trestné kolo, nás v neděli všechny 
(a myslím, že i sebe) příjemně překva-
pila. Vleže se jí povedla nula (první 
malorážková v životě a hned na mis-
trovství ČR, no kdo se tímhle může 
pochlubit), ve stoje to bylo za čtyři 
a vyklubalo se z toho skvělé 13. mís-
to celkově. Já, jako nejstarší závodící 
člen našeho klubu, jsem po delší době 
zachraňoval čest našeho oddílu a do-
vezl jsem sobotní bronzovou a neděl-
ní stříbrnou placku. 

Své běžecké kvality prokazujeme 
i na Běhu okolo rybníka, který pořádá-
me, a Říčanském běhu. Na obou těch-
to akcích se pravidelně umísťujeme na 
předních příčkách.

Celkově hodnotím sezonu velmi 
pozitivně, neboť v konečném účtová-
ní jsme získali dvě mistrovské výkon-
nostní třídy (Jirka a já), Jirka si stabilně 
udržuje místo v letním reprezentačním 
týmu a hlavně se nám podařilo aktivně 
zapojit mladou krev do malorážkových 
kategorií.

Samozřejmě bychom těžko mohli 
dosahovat těchto výsledků bez podpo-
ry obce a našeho hlavního sponzora - 
fi rmy Startech. Děkujeme.

Podrobný popis a průběh žákov-
ské sezony včetně výsledků si můžete 
přečíst na našich webových stránkách 
http://biatlonricany.wz.cz .

Luděk Franz
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SK Říčany

SK Říčany z.s. se v roce 
2016 podílel svojí činností na 
sportovním a kulturním dění 
v obci. Sportovní činnost napl-
ňoval jak v registrovaných soutěžích, 
tak i v rámci volnočasových aktivit. 
SK Říčany dlouhodobě zajišťuje čin-
nost oddílů kopané, stolního tenisu, 
tenisu a kulturistiky.  

V uplynulých týdnech skončila 
podzimní část fotbalovým týmům. 
Aktuálně máme v okresních soutě-
žích celkem šest týmů. Díky oběta-
vé práci Roberta Nováčka, Tondy 
Šupky, Davida Nekvapila, Jiřího Ko-
rotvičky, Rosti Smištíka a Martina 
Rolinka máme celkem čtyři mládež-
nické týmy. 

U mladší přípravky, kde 
máme dokonce dvě mužstva, 
musíme pogratulovat hráčům 
a trenérům. Patří v soutěži 

k těm nejlepším, i když u této kate-
gorie není ofi ciální tabulka. V rámci 
spolupráce s TJ Sokol Veverské Kníni-
ce jsme sestavili týmy mladších a star-
ších žáků.  V průběhu příštího roku 
bychom chtěli uspořádat další nábor 
pro všechny věkové kategorie. Naše 
mládež je totiž velkým příslibem do 
budoucnosti SK.  V kategorii dospě-
lých máme dvě mužstva, která letos 
velice úspěšně bojují.  „Áčko“ (okresní 
přebor), trenér Pavel Nemecz a „Béč-
ko“ (4. třída), trenéři Martin Rolinek, 
Michal Valeš a Jiří Jašek. Umístění 



26 Říčanské klepeto

ZE ŽIVOTA ZÁJMOVÝCH SKUPIN

jednotlivých fotbalových týmů po 
podzimní části:
• muži „A“ – 5. místo
• muži „B“ – 3. místo
• starší žáci – 7. místo
• mladší žáci – 7. místo

Pro oddíl stolního tenisu jsme za-
koupili dva nové stoly, z důvodu vět-
šího zájmu rekreačních sportovců. Ti 
pravidelně chodí v pátek, letos dokon-
ce i dvě ženy. Tréninky registrovaných 
hráčů jsou vždy ve středu. V soutěžích 
máme dvě mužstva.

Umístění týmů ve stolním tenisu 
ke dni 11. 11. 2016:
• muži „A“ – 2. místo v OP3
• muži „B“ – 6. místo v OP4

Oddíl kulturistiky v uplynulém 
roce vylepšoval a modernizoval vy-
bavení posilovny a připravoval se na 
stěhování do nové budovy. Byly také 
spuštěny webové stránky www.posi-
lovnaricany.wbs. Můžete se zde do-
zvědět něco z historie, ale i aktuální 
informace o fungování posilovny. 
Víme, že nyní je vstup do posilovny 
trochu komplikovaný, ale doufáme, že 
se nám podaří ve spolupráci s panem 
starostou tento problém v nové budo-
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vě vyřešit. V současné době je 12 stá-
lých členů a tento počet během roku 
narůstá i na 25 sportovců. Vše závisí 
na ročním období. Nejslabší jsou letní 
měsíce; naopak podzim a zima jsou 
nejsilnější. 

V letošním roce jsme oslavili 
90 let od založení našeho klubu. Při 
této příležitosti jsme v červenci uspo-
řádali sportovní den, kde se prezen-
tovala většina našich oddílů. Hlavní 
program byl připraven na fotbalovém 
hřišti, ale také na tenisových kurtech 
u rybníka. Kromě přátelských utkání 
v kopané zde byla např. ukázka našich 
kulturistů, výstava dobových fotogra-

fi í, ale také bohatý doprovodný pro-
gram pro děti i dospělé.

Do kulturního dění v obci jsme 
přispěli pořádáním tradičních zábav. 
V únoru to byla Ostatková zábava, bě-
hem letních prázdnin dvě Letní noci, 
které jsme zvládli uspořádat i přes ne-
přízeň počasí.

Závěrem bych touto cestou chtěl 
poděkovat všem hráčům a trenérům 
za odvedené výkony a reprezentaci 
SK, ale i celé obce. Dík také patří fa-
noušků a všem co se podílí na chodu 
celého klubu a nebojí se obětovat svůj 
volný čas.

VV SK Říčany
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MAŽORETKY PUSINKY ŘÍČANY 

Vážení čtenáři Říčanského klepeta, 
rok 2016 se nám pomalu chýlí ke 

konci a tak bychom se s vámi všemi 
chtěly podělit o radosti i strasti naší 
loňské soutěžní sezóny 2015/2016. 

Nejdříve bychom se rády pozasta-
vily nad naší skupinou přípravky, nyní 
skupinou Mini Pusinky. V září roku 
2015 i v letošním roce se nám výrazně 
zvýšil počet cvičících holčiček. Proto 
trenérky přípravky, kterou v minulos-
ti byla Michaela Čejková a Karolína 
Saláková, nyní už jen Karolína Salá-
ková, začaly náš tým okamžitě připra-
vovat, aby se i naše nejmenší mohly 
blýsknout ve světlech refl ektorů, a to 
jak na vystoupeních, tak postupně 
na pohárových a mistrovských sou-
těžích. Všechny naše týmy se letos v 
létě účastnily letního soustředění, kde 
jsme se pilně připravovaly na novou 
soutěžní sezónu. 

Během prvních dvou měsíců děv-
čata udělala velký kus práce, během 
kterých tým Pusinek 3 nezahálel a zú-
častnil se nemála pohárových soutěží, 
ze kterých si přivezl krásné 1. místo 
ze soutěže v Lanškrouně, a dokonce 
i 3. místo z Dubňanského vánočního 
poháru 2015. Druhé jmenované sou-
těže se zúčastnil také tým Mini Pusi-
nek. Byla to jejich úplně první soutěž 
a děvčata se mohla radovat z prvních 
cenných kovů. Dovezla si také 3. mís-
to a bronzové medaile stejně jako tým 
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Pusinek 3.  V loňském roce také naše 
Mini Pusinky s malou sestavou vybo-
jovaly první místo na pohárové sou-
těži v Moravské Třebové, což pro nás 
bylo obrovským překvapením.

Ve stejný den, kdy se konal Vánoč-
ní pohár 2015, se naše děvčata zúčast-
nila Twirlingového poháru v Lomni-
ci nad Popelkou, kde se předvedla se 
svými sólovými a duovými vystou-
peními. Barbora Šrámková a Karolí-
na Saláková si vybojovaly bronzovou 
příčku v juniorské kategorii C a Tere-
za a Kateřina Semerádovy si odvezly 
zlatou medaili ze seniorské kategorie 

C. Pracujeme na tom, abychom se 
kvalifi kovaly do kategorie A a mohly 
tím zvýšit výkony a účastnit se i Mist-
rovství Evropy a světa v twirlingovém 
sportu.

Měsíc prosinec 2015 byl pro nás 
opravdu velmi nabitý a hektický. Tý-
den po těchto dvou soutěžích se ko-
nala naše speciální vánoční besídka, 
která byla uspořádaná ku příležitosti 
desátého roku existence našeho ma-
žoretkového klubu Pusinky. Společně 
jsme zavzpomínaly na všechny naše 
úspěchy, připomněly si naše staré 
choreografi e a samozřejmě nechybělo 
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ani každoroční překvapení a přehlíd-
ka nových choreografi í na rok 2016. 
Věříme, že diváci odcházeli potěšeni 
a s širokým úsměvem na rtech. 

Po naší jubilejní besídce nás neče-
kalo nic jiného, než důsledná přípra-
va na nastávající sezónu. Rok 2016 
pro nás byl jeden z nejnáročnějších 
vůbec. Konala se u nás klíčová soutěž 
celého seriálu Národního šampioná-
tu, a to Oblastní kolo mažoretkové 
asociace NBTA. Tato soutěž se konala 
v naší krásné malebné vesničce Říčany 
a předcházely jí obrovské přípravy. Pro 
Říčany to byla opravdu velká událost. 
Na počátku května se k nám sjelo té-
měř 500 mažoretek se svými dopro-
vody, trenéry a všemi fanoušky, a na-
konec se na akci dle našich informací 
pohybovalo okolo 1000 lidí. Dopole-
dne diváci mohli vidět průvod celou 
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obcí a následně potom první soutěžní 
disciplínu, pochodové defi lé, kde ma-
žoretky musely odpochodovat předem 
vyměřený úsek za neustálého plynutí 
náročné choreografi e. Tato dopolední 
část probíhala na ulici Sportovní. Po 
obědě se potom diváci mohli těšit na 
pódiové formace, které měli tu čest 
spatřit na pódiu, které bylo postavené 
na ulici Lihovarské. Zde se konalo také 
závěrečné vyhlášení všech výsledků, 
předávání dárečků, medailí a diplo-

mů. Všechny tři naše týmy ukázaly 
to nejlepší, co mohly a naše výkony 
se také odrazily v hodnocení. Mini 
Pusinky obsadily krásnou bronzo-
vou příčku v kategorii minimažoretek 
a získaly titul II.VICEMISTRŮ oblasti 
s písničkou Poupata. Pusinky 3, které 
soutěžily v nejpočetnější kategorii, se 
umístily na krásném 2. místě s choreo-
grafi í High School Musical a získaly 
tak titul I.VICEMISTRŮ oblasti. Naše 
nejstarší a nejzkušenější Pusinky 1 se 
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s choreografi í Tere Polka, po velkém a 
napínavém klání, umístily na krásném 
stříbrném místě a taktéž získaly titul 
I.VICEMISTRŮ oblasti. Radost byla 
veliká a náležitě jsme naše postupy na 
Mistrovství Moravy oslavily. Velký dík 
k celé této akci patří nejen všem Pusin-
kám, ale především mnoha rodičům, 
kteří nemálo pomohli při organizaci 
naší hlavní trenérce Ivce Bergmanové. 
Stáně Volavé patří velký dík za to, že 
upekla překrásné perníkové medaile 
všem mažoretkám, které se umístily 
na příčkách pod stupni vítězů. Velké 
poděkování patří také všem společ-
nostem, které nás podpořily buď fi -
nančně, nebo nám poskytly dárky pro 
všechny účinkující. Patří mezi ně spo-
lečnosti Banador, Startech, Auto Fiala, 
Hartmann Rico, Romapol, Nutricia, 
Galerie ve dvoře, Stavounie Domašov, 
Gen Agro Říčany, Dermacol, Barko 
a především také obec Říčany. Každá 
mažoretka si odnesla domů nejeden 
dáreček a „náš“ šampionát byl hod-
nocen jako nejlépe organizovaná akce 
roku 2016, což pro nás bylo velikou ctí 
a jsme rády, že jsme mohly ukázat, že 
i v takto malé vesničce je tolik srdeč-
ných a šikovných lidí. Asi největší dík 
a poděkování patří také místním hasi-
čům, kteří věnovali naší akci nemálo 
času a energie, kdy jsme společně plá-
novali trasy soutěže, řízení a organizaci 
dopravy, občerstvení a mnoho dalšího. 
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Myslím, že říčanští hasiči ukázali, jak 
mají obrovskou a silnou základnu; 
a v celé té organizaci ještě zvládli bra-
vurní výjezd k požáru! Hoši hasiči 
a holky hasičky, DĚKUJEME VÁM! 

Čas běží a tak nás hned vzápětí 
čekala další kola nejen skupinových 
soutěží, ale také soutěží sól a duí, kde 
jsme tento rok měly opravdu nemalé 
zastoupení. Základní kolo, Mistrov-
ství Moravy a Slezska, se tento rok 
opět konalo v Hluku. Děvčata celý 
den soutěžila ve třech soutěžních 
disciplínách a několika věkových 
kategoriích. Konec soutěže nebral 
konce, ale přece jen jsme se ho do-
čkaly a nakonec jsme si odvezly i pár 
cenných kovů a nespočet postupů do 
republikového kola. 
• I. VICEMISTR Moravy a Slezska - 

Adriana Doležalová – sólo klasická 
mažoretka – junior mladší

• I. VICEMISTR Moravy a Slezska - 
Adriana Doležalová a Viktorie Ha-
lačková – duo klasická mažoretka 
– junior starší 

• I. VICEMISTR Moravy a Slezska 
Michaela Čejková a Nikola Valešo-
vá – duo klasická mažoretka – se-
nior

• 1. místo – Alena Desová a Edita 
Vysočanová – sólo s hůlkou a re-
kvizitami – děti 

• 1. místo – Kateřina Semerádová – 
sólo s hůlkou a rekvizitami – senior 
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Po základním kole v Hluku jsme o 
pár týdnů později zavítaly na fi nálové 
kolo do Ronova nad Doubravou, kde 
jsme předvedly asi patnáct vystoupe-
ní. Po víkendovém klání a únavném 
čekání si naše děvčata odvezla dvě 
bronzové medaile a spolu s nimi také 
tituly II. VICEMISTRŮ České repub-
liky. V kategorii senior to byla Micha-
ela Čejková v disciplíně sólo klasická 
mažoretka a spolu s Nikolou Valešo-
vou potom získala i druhý titul II. VI-
CEMISTRŮ ČR, a to v disciplíně duo 
klasická mažoretka.

Další soutěží bylo Mistrovství Mo-
ravy a Slezska skupin ve Zlíně. Zú-
častnily se ho naše dvě skupiny, a to 
Pusinky 1 a Pusinky 3. Konkurence 
byla obrovská a výkony byly vyrov-
nané. Pro porotu muselo být hodno-
cení velmi náročné. Pusinky 1 domů 
odjížděly s titulem II. VICEMISTRŮ 
Moravy a Slezska, Pusinky 3 bohužel 
mezi konkurencí postup nevybojo-
valy, ale držely pospolu, nezalekly se 
a trénují stále dál. Každá soutěž je pro 
ně opravdu velkou školou a vždy si ji 

naplno užívají. Pusinky 1 si odvezly 
domů titul a postup na Mistrovství 
České republiky do lázeňských Podě-
brad. V Poděbradech se také konalo 
fi nále soutěže MINIMISS. Z našeho 
týmu se ho účastnila Alenka Desová, 
kterou vybrala porota až do samotné-
ho fi nále a TOP 10. 
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Poslední soutěží v sezóně 
2015/2016 bylo klání v Dubňanech 
„O skleněnou hůlku“, kde naše týmy 
mohly získat nominace na evropskou 
soutěž do Maďarska, která se měla ko-
nat o prázdninách. Asi ve 40°C jsme se 
pařily ve velké tělocvičně spolu s dal-
šími týmy a očekávaly výsledky, které 
přinesly nemalá překvapení. Všech-
ny tři naše skupiny získaly postup 
do Maďarska a dvě z nich si odvezly 
i bronzové medaile. Byly to Pusinky 
1 a Mini Pusinky. V sólových forma-
cích se na 3. místě umístila Nikola 
Valešová z nejstaršího týmu Pusinek 
1. Touto soutěží jsme uzavřely celou 
soutěžní sezónu 2015/2016 a o prázd-
ninách jsme si dopřávaly zasloužený 
relax, tedy nominace na evropskou 
soutěž jsme se z fi nančních i fyzických 
důvodů vzdaly. 

Kdybych se měla ohlédnout za ce-
lou naší soutěžní sezónou 2015/2016, 
tak pro nás byla tento rok velmi pouč-
ná a hodně psychicky i fyzický nároč-
ná. Získaly jsme ale mnohem více než 
jen tituly a ocenění, a to velmi pevné 

pouto mezi všemi našimi mažoretka-
mi a navázaly jsme přátelské vztahy, 
protože to je to nejdůležitější, proč 
tento úžasný sport děláme. Nejsme 
sice všechny nejlepší kamarádky, ale 
pokud jde do tuhého, držíme pevně 
pospolu a fungujeme jako tým. Kaž-
dou prohru nebereme jako vyhoření, 
ale naopak jako posílení, stmelení 
a nakopnutí do dalších kroků na naší 
mažoretkové cestě.

V letošním školním roce již Mini 
Pusinky a Pusinky 3 absolvovaly ně-
kolik soutěží. Ze soutěže z Pelhřimova 
si tým Pusinky 3 přivezl zlaté medaile, 
Mini Pusinky si vybojovaly bronzové 
medaile. Následně v říjnu proběh-
la soutěž mažoretek v Brtnici. I když 
konkurence byla silná, Pusinky 3 si 
odvezly domů stříbro a Mini Pusinky 
bronz.

Za celé mažoretky Pusinky bych 
chtěla poděkovat všem, kdo nás za 
celý rok podporovali. Díky všem par-
ticipujícím osobám okolo šampionátu, 
které jsem již zmínila. Děkujeme obci 
Říčany, která nás podporuje. Děkuje-



36 Říčanské klepeto

ZE ŽIVOTA ZÁJMOVÝCH SKUPIN

me také všem okolním obcím. Lidí, 
kteří nás podporují je opravdu hod-
ně, a proto všem touto cestou posílá-
me velký dík! Děkujeme všem našim 
rodičům, bez kterých bychom tento 
úžasný sport nemohly dělat. Nejví-
ce bychom chtěly poděkovat všem 
trenérkám našich skupin, nejvíce ale 
Ivce Bergmanové, která má všechny 
skupiny pod palcem. Není to s nimi 
mnohdy lehké a neustále srší úžasnou 
energií. Moc vám všem děkujeme!

Děkujeme těm, co dočetli tento 
článek až do konce a budeme se na vás 
těšit zase za rok v dalším čísle Klepeta, 
nebo třeba na naší vánoční besídce. 

Ta se bude konat 18. prosince 2016 
v 16:30 v Kulturním domě v Říčanech 
u Brna. Děkujeme a přejeme vám 
všem krásné dny plné úsměvů, štěstí 
a dobré nálady.

Za říčanské Pusinky Katka Seme-
rádová, bývalá aktivní členka skupiny 

Pusinky 1 a trenérka skupiny Pusinky 3

SK M-Aerobik Academy v roce 2016

Zdravíme všechny příznivce spor-
tu, především aerobiku. Touto cestou 
bychom se s vámi rádi podělili o no-
vinky a události, které se v našem spor-
tovním klubu udály za rok 2016.

V současné době náš klub navště-
vuje asi 70 dětí, téměř polovina z nich 
bydlí v Říčanech. S dětmi navštěvuje-
me závody týmů i jednotlivců po celé 
republice, ale nabízíme také možnost 
doprovodného programu na plesy, ve-
čírky, sportovní i jiné akce. 

Jednou z hlavních činností našeho 
sportovního klubu je příprava dětí na 
závody v komerčním, sportovním a fi t-
ness aerobiku. SK M-Aerobik Academy 
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v roce 2016 nasbíral mnoho úspěchů. 
Sezonu jsme odstartovali M-Aerobik 
Cupem, který již tradičně pořádáme ve 
sportovní hale univerzitního kampusu 
v Brně-Bohunicích. Tento závod si na-
šel oblibu u mnoha sportovních klubů 
z celé ČR a letos k nám přijelo bezmála 
400 závodníků.

Na druhých závodech jednotlivců, 
které se konaly v Ostravě, jsme vybo-
jovali nominace na Mistrovství Čes-
ké republiky, které se konalo koncem 
května v Praze. Tohoto MČR se zúčast-
nili David Pelikán, Natálie Neklapilo-
vá, Michaela Fojtová, Naďa Oklešťková 
a Michaela Brychtová. V obrovské 
konkurenci se všichni mohou pochlu-
bit účastí ve fi nálovém kole (15 nejlep-
ších závodníků z celé ČR).

Sezonu jsme odstartovali dobře, to 
jsme však ještě netušili, jaké úspěchy 
nás v roce 2016 čekají se skupinový-
mi choreografi emi. V jarním období 
jsme se zúčastnili celkem desíti zá-
vodů v rámci Českého svazu aerobi-
ku a fi tness FISAF.cz, Aerobic Tour 
a Česko se hýbe. Nejmladší fi tness tým 
(6-7 let) ve složení Anna Lahodová, 
Michaela Gabrišová, Anna Hotárková, 
Julie Smejkalová, Nela Kýšková, Jolana 
Kreidlová, Stella Navrátilová a Valerie 
Klímová se může pochlubit prvními 
medailemi. Pro holčičky byly závo-
dy novinkou, ale i tak si vedly skvěle. 
Získaly 1x bronzovou a 4x stříbrnou 

příčku. Kristýna Bromová, Liliana 
Vojtková, Alice Gálová, Natálie Chy-
bová, Tereza Jobánková, Rozálie Drá-
palová, Melanie Klímová a Michaela 
Pazourková, fi tness tým v kategorii 
8-10 let, letos přešel do vyšší soutěže. 
Holky ale bojovaly a z letošní sezony 
se mohou pochlubit krásnými umís-
těními – 7., 6., 5. i 4. místo, 2x stříbro, 
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1x bronz a 2x zlato. Nutno podotknout, 
že tento tým již jezdí na celorepubliko-
vé závody, kde je obrovská konkurence, 
proto jsou pro nás tato umístění velkým 
úspěchem. Sezonu plnou radostných 
zážitků v podobě krásných medailo-
vých umístění zažil i step tým (11 - 13 
let) ve složení Aneta Žilková, Michae-
la Chybová, Tereza Gabrišová, Tereza 
Mašková, David Pelikán, Aneta Bra-
dová, Vendula Sobotková a Ella Rozsí-
valová – 3x bronz, 3x stříbro, 3x zlato. 
Na závody se podíval i náš Hobby tým 
ve složení Adéla Kadlecová, Tamara 
Mašková, Justýna Žilková, Markéta a 
Michaela Hejlovy, Nela Cardová. Tyto 
nezkušené závodnice si ale vedly skvě-
le a vybojovaly 8., 6., 5. místo a jednu 
bronzovou medaili. Náš nejstarší tým 
(14 a více let) ve složení Natálie Nekla-
pilová, Lucie Pokorná, Naďa Oklešťko-
vá, Michaela Fojtová a Michaela Brych-
tová zažil opět skvělou sezonu plnou 
medailových příček – 1x bronz, 2x stří-
bro a 7x zlato. Obrovský, a v počátcích 
nečekaný, úspěch našich závodníků byl 
v červnu zakončen klubovou akademií, 
kde jsme rodičům a kamarádům před-
vedli choreografi e, se kterými sbíráme 
úspěchy po celé České republice. Všem 
závodníkům i trenérům sportovního 
klubu SK M-Aerobik Academy patří 
obrovská pochvala a gratulace. 

V srpnu jsme vyjeli na letní soustře-
dění do nedalekého penzionu Malova-

ný, kde jsme pilně trénovali, ale také si 
užili spoustu legrace. Se začátkem škol-
ního roku 2016-2017 jsme se začali při-
pravovat na závodní sezonu 2017, kte-
rá vypukne v březnu. Naše celoroční 
snažení zakončíme Vánoční akademií, 
která se bude konat v neděli 11. prosin-
ce ve 13 hodin v KD Říčany. Všichni 
jste srdečně zváni. Ukážeme vám, co 
jsme se naučili v novém školním roce 
a jak se připravujeme na novou sezonu. 

Kromě tréninků aerobiku dětí 
a mládeže vedeme téměř každý den 
také lekce pro veřejnost. Rádi bychom 
vás pozvali na jednu z lekcí. Vybrat si 
můžete z široké škály sálových aktivit 
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- Interval training, Piloxing, Zhub-
ni a tvaruj, Step aerobic choreo, Total 
Body nebo na lekci Bosu Complete, 
na kterou se můžete těšit již v lednu 
2017. Bližší informace naleznete na FB 
stránce SK M-Aerobik Academy nebo 
na www.skmaa.cz.

Na závěr bychom chtěli poděkovat 
všem rodičům, kamarádům, přízniv-
cům našeho klubu, trenérům a v nepo-

slední řadě také obci Říčany. Děkujeme 
za váš čas, důvěru a obrovskou podpo-
ru. Tohle všechno nás žene dál a utvr-
zuje nás to v tom, že to, co děláme, má 
opravdu smysl. Sportovní klub SK M-
-Aerobik Academy všem přeje příjem-
né prožití vánočních svátků a mnoho 
úspěchů do nového roku.

Za SK M-Aerobik Academy 
Michaela Brychtová
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Mladí hasiči 

Od doby, kdy jsem do Klepeta psal 
poslední článek o činnosti mladých ha-
sičů, uplynula už nějaká doba. Proto se 
pokusím navázat tam, kde jsem minule 
přestal. 

Zimní měsíce 2015/2016 jsme vy-
užili k teoretické přípravě, vázání uzlů 
a promítání instruktážních fi lmů. Děti 
si také měly možnost vyzkoušet tísňo-
vé volání, používání vysílaček a dýcha-
cí techniku. V garáži hasičské zbroj-
nice jsme trénovali přípravu základny 
pro p. ú. spojování hadic, savic a šplh.  
V měsících listopad – únor jsme měli 
1x za 14 dní k dispozici sál Kulturního 
domu, kde jsme kromě cvičení a pořa-
dové přípravy hráli míčové a jiné hry.

V měsíci březnu proběhly zkoušky 
v rámci plnění odznaků odborností. 
K získání juniorského odznaku bylo za-
potřebí úspěšné splnění ústních zkou-
šek před komisí, u základních odznaků 
ještě písemný test. Odznaky odborností 
získali tito přihlášení:

Strojník Junior: Oujezdský Vojtěch, 
Kříž Lukáš, Čertek Ondřej, Bernard Ja-
kub

Preventista: Dolníčková Ella, Černá 
Nela

Strojník: Jež Martin, Ondráček Jan, 
Pospíšil Štěpán, Zahradník Ondřej

Od měsíce března jsme začali 
s přípravami na letní soutěže. Příprava 

probíhala na pro-
stranství po bývalém 
lihovaru, kam jsme 
prozatím přemístili 
překážky z Marečko-
vy louky. Kromě příprav hrajeme také 
různé hry, např. baseball, vybíjená atd.

Na jaře 2016 jsme se zúčastnili sou-
těže PO očima dětí. Soutěž probíhala ve 
třech částech: výtvarná, literární a po-
mocí digitálních technologií. Každá část 
měla několik okruhů, ze kterých si děti 
mohly vybrat. Dále je soutěž rozdělená 
do kategorií podle věku. Postupující ze 
základního kola byli:

Literární část:
Kategorie L3: Martin Jež – 1. místo

Výtvarná část:
• Kategorie ZŠ 1: Vojtěch Oujezdský – 

1. místo
• Kategorie ZŠ 2: Lukáš Kříž – 1. mís-

to, Jan Ondráček – 2. místo
• Kategorie ZŠ 3: Ella Dolníčková – 1. 

místo, Nela Černá – 2. místo

V krajském a okresním kole se nám 
tentokrát neumístila žádná práce.

23. dubna 2016 jsme se zúčastni-
li 1. kola hry Plamen, které se konalo 
v Újezdě u Rosic. Soutěžilo se v disci-
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plínách: Požární útok a štafeta 4x60m. 
Dařilo se nám trochu méně než vloni. 
Družstvo starších žáků se umístilo na 
5. místě, družstvo mladších žáků na 
místě 8. 

21. května proběhlo v areálu VUT 
Brno okresní kolo hry PLAMEN. Sou-
těžilo se v disciplínách: mladší žáci – 
požární útok, štafeta 4 x 60m a štafeta 
požárních dvojic, starší žáci kromě výše 
zmíněných disciplín ještě útok CTIF 
a štafeta CTIF (CTIF – mezinárodní 
soutěžní řád). Na této soutěži se umístili 
mladší žáci na 5. místě, družstvo star-
ších žáků na 10. místě.

Okresní kolo soutěže dorostu pro 
okres Brno – venkov se konalo tento-
krát současně se soutěží žáků. Soutěž 
proběhla v disciplínách: test PO, běh na 
100m překážek a dvojboj.     V celkovém 
hodnocení skončili naši soutěžící takto:

Dorostenky: Daniela Slámová – 2. 
místo, Petra Lánská – 4. místo.

Dorostenci: Jakub Hlaváč – 2. místo, 
Petr Sláma – 3. místo

V rámci LIGY mládeže jsme se 
zúčastnili pouze soutěže v Zastávce 
u Brna, kde starší žáci obsadili 11. místo. 
Soutěžilo se v disciplínách: Požární útok 
a štafeta 4x60m.

11. června 2016 se v Drnholci ko-
nalo krajské kolo soutěže dorostu. Naši 
dorostenci se umístili následovně: Da-
niela Slámová – 8. místo, Jakub Hlaváč 
– 5. místo.

Branný denBranný den

Branný denBranný den

Branný denBranný den
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Završením školního roku byl tzv. 
Branný den, konaný 25. června. Nejprve 
proběhl orientační běh. Jednotlivé kon-
troly hledali starší žáci pomocí azimu-
tů, mladší podle otázek a určení směru. 
V průběhu této činnosti se museli z kaž-
dé kontroly hlásit pomocí vysílaček. Se-
stavena byla jedna hlídka starších a dvě 
hlídky mladších žáků. Na cílovém mís-
tě byla připravena soutěžní stanoviště: 
slalom v žebříku, stříkání džberovkou 
na plechovky, srážení kuželek hadicí 
a vázání uzlů, určování topografi ckých 
značek + značek PO a poznej co to je 
(věcné prostředky PO). Disciplíny byly 
pro dvojice. Poté jsme se přesunuli na 
hasičku, kde proběhlo vyhodnocení, 
malé občerstvení a poté už HURÁ….. 
na vytoužené prázdniny.

Po skončení letních prázdnin se 
naše činnost opět rozběhla na plné ob-
rátky, protože podzimní soutěž Závod 
požárnické všestrannosti byla za dveř-
mi. Tentokrát se konala 1. října 2016 
v Hostěnicích. Na trati dlouhé cca 

3 km bylo připraveno 6 stanovišť: střel-
ba ze vzduchovky, topografi e, vázání 
uzlů, zdravověda, požární příprava 
a překonání překážky po vodorovném 
laně. Umístění našich hlídek bylo násle-

Plamen VUT BrnoPlamen VUT Brno

Plamen BrnoPlamen Brno

Dorost BrnoDorost Brno
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dující: Starší – 22. místo, Mladší MIX – 
25. místo.

Stejná stanoviště měli i dorostenci, 
navíc měli přesun podle azimutu a delší 
trať, cca 5km. Umístění našich doros-
tenců v soutěži jednotlivců bylo: Slámo-
vá Daniela – 3. místo, Lánská Petra – 9. 
místo, Hlaváč Jakub – 3. místo, Jež Mar-
tin – 9. místo, Sláma Petr – 11. místo.

Na této soutěži ještě proběhlo vy-
hodnocení kronik. O naši mládežnic-
kou kroniku se nyní stará Daniela Slá-
mová.

V současné době se připravuje pl-
nění odznaků odbornosti a je vyhlášen 
další ročník soutěže PO očima dětí. Naši 
činnost lze sledovat na nástěnce, kterou 
jsme dostali přidělenou od obce Říča-
ny a je umístěna u autobusové zastávky 
směr Domašov a na webových strán-

kách: www.hasiciricany.webnode.cz 
Kolektiv mladých hasičů nyní čítá 

18 žáků, 3 dorostence a 2 dorostenky.
Pokud by někteří mládežníci měli 

zájem posílit naše řady, jsou srdečně 
zváni. Sraz na schůzky je každou středu 
(ve školním roce) v 16:30 hod u hasičky.

Děkujeme všem, kteří nás podporu-
jí; ať už fi nančně, nebo věcně.

Antonín Sláma – vedoucí kolektivu

Zkoušky odbornostiZkoušky odbornosti

Plamen ÚjezdPlamen Újezd
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Vážení spoluobčané,
Sbor dobrovolných hasičů svoji le-

tošní činnost zahájil přípravami oslav 
45. výročí založení přátelské družby. 
Následovala Valná hromada, Obecní 
ples a čím dál více se blížil smluvený 
termín oslav. Den 5. březen 2016 pro 
většinu z nás bude dnem památečním. 
Na tento den jsme pozvali kolegy ha-
siče ze slovenského Lábu, abychom 
společně oslavili již zmíněné 45. výročí 
trvání přátelské družby mezi Lábskými 
a Říčanskými. Program oslavy byl pestrý 
a zahájili jsme jej prohlídkou Školního 
a výcvikového zařízení Generálního ře-
ditelství Hasičského záchranného sboru 
České republiky v Brně - Líšni. Po pro-
hlídce následovala slavnostní schůze 
a ve večerních hodinách byl prostor vě-
nován volné zábavě.   Další již tradiční 
akcí byla taneční rocková zábava sku-
piny RELAX.  V měsíci dubnu proběhl 
další ročník cyklistického závodu Velká 
Bíteš – Brno – Velká Bíteš. Po cyklis-
tickém závodu proběhl pohřeb našeho 
dlouholetého člena, kamaráda a funk-
cionáře pana Jaroslava Slámy, kterého 
jsme za vydatné podpory hasičů z širo-
kého okolí doprovodili k věčnému od-
počinku na místním hřbitově. Bohužel 
pár týdnů poté, začátkem měsíce květ-
na, naše řady opustil ještě jeden člen, 
pan Jaroslav Pokorný. Dlouholetý aktiv-

ní člen, známý pře-
devším jako ko-
mentátor našich 
sportovních akcí.

V měsíci dubnu 
se uskutečnil další ročník soutěže v po-
žárním sportu - memoriál pana Josefa 
Pavlíčka. Obvodní kolo družstev v po-
žárním sportu uzavřelo dubnové akce. 
Konalo se v Újezdu u Rosic. 

Květen jsme odstartovali v podobě 
zajištění pořadatelské činnosti a bez-
pečnosti při oblastním kole mažoretek. 
Memoriál pana Tobiše Ondroviče byl 
důvodem opětovného setkání s kama-
rády z Lábu. Naše soutěžní družstvo 
se letos aktivně zúčastnilo různých 
pohárových soutěží v okolí. Mezi ty 
s nejlepším hodnocením patřila soutěž 
v Domašově (1. místo) a ve Střelicích 
(6. místo).

V červnu jsme společně s Říčanský-
mi dobrovolníky pořádali dětský den 
pro nejmenší děti nazvaný „Říčanský 
soptík“. Na tuto akci jsme připravili 
dětské soutěže s hasičskou tématikou; 
o ocenění soutěžících se postarala sku-
pina Říčanských dobrovolníků. Tradicí 
se stalo zajištění bezpečnosti silniční-
ho provozu při konání dětských hodů 
v sousedních Ostrovačicích.

V srpnu odcestovalo několik stat-
ných jedinců do slovenské obce Láb, 

SDH Říčany
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aby poměřili síly se svými slovenskými 
kolegy při soutěži - velice podobné naší 
Říčanské plíci - s názvem „Lábský paj-
šel“. O měsíc později se měla uskutečnit 
soutěž Říčanská plíce, kterou jsme díky 
meteorologickým předpovědím, které 
předpovídaly vydatné srážky, zruši-
li. Díky dobré spolupráci mezi naším 
sborem a Říčanskými dobrovolníky se 
uskutečnila další akce pro děti. Dětské 
odpoledne ve znamení her. Možnost 
poznat nejen hasiče, zdravotní záchra-
náře, ale i vojenskou techniku, zpestři-
la život dětem předškolního a školního 
věku jak z Říčan, tak i z okolí. Zabezpe-
čení plynulé dopravy jsme provedli při 
konání krojových hodů říčanské mlá-
deže a dále při lampiónovém průvodu, 
kde byla obec zapsána do knihy rekor-
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dů. Během celého roku provádíme sběr 
víček z pet lahví. Při dalším předávání 
víček jsme se rozhodli podpořit děv-
čátko jménem ADRIANKA. Dovolím 
si prostřednictvím tohoto článku po-
děkovat všem, kteří nám víčka nosí. 
Ve sbírce víček pokračujeme i nadále.

Ještě si dovolím několik informací 
o zásahové jednotce. Jednotka je slože-
na z 19 členů, má k dispozici tři zása-
hová vozidla, cisternu TATRA, cisternu 
LIAZ, která může na místo zásahu pře-
pravit 9 osob včetně řidiče, a dopravní 
automobil AVIA, který má povolený 
počet osob také 9 a dále je schopna za-
sahovat každý den celých 24 hodin. 

Letos eviduje jednotka 15 výjezdů 
k 15. listopadu. Prvním výjezdem byl 
požár přístřešku v Rosicích. Druhým 
výjezdem byl požár osobního automo-
bilu ve Veverských Kninicích. Jako dal-
ší výjezd byl z KOPIS (krajské operační 
a informační středisko) hlášen požár 
nákladního automobilu na dálnici D1 
na 181 km ve směru na Brno. Jednotka 
byla odvolána zpět na základnu, jelikož 
se nejednalo o požár, ale o technickou 
závadu na vozidle. Na dálnici D1 vy-
slalo KOPIS jednotku i v dalším přípa-
dě, kdy ve směru na Prahu na 178 km 
hořel nákladní automobil. Jednotka 
na místě zasahovala společně s pro-
fesionálními hasiči z rosické stanice. 
Požár dřeva u rodinného domu v Ří-
čanech byl v pořadí pátým výjezdem. 
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Výjezd se uskutečnil v době pořádání 
memoriálu pana Josefa Pavlíčka. Šes-
tým zásahem jednotky byl opět požár 
na dálnici D1, kde se tentokrát jednalo 
o požár nákladního automobilu převá-
žejícího klády. Požár byl naštěstí malé-
ho rozsahu, proto KOPIS opět poslal 
jednotku zpět na základnu. Taktické 
cvičení rozeznělo sirénu v naší obci 
v červnu. Jednalo se o cvičení na si-
mulovaný požár v mateřské školce nad 
obecním úřadem. Cílem tohoto cviče-
ní bylo v klidu a bez paniky evakuovat 
děti z MŠ mimo budovu a likvidovat 
požár v co nejkratším čase po evaku-
aci. Cvičení bylo řídícím důstojníkem 
na místě kladně hodnoceno. Požár 
hnojiště mezi Říčany a Veverskými 
Knínicemi zaměstnal na téměř 3 ho-
diny hned 4 jednotky hasičů. Velkou 
komplikací na místě byl fakt, že požár 
se nacházel přímo pod dráty vysokého 
napětí. Zasahující hasiči proto museli 
být velice opatrní.  Zvuk sirény a SMS 
z KOPIS oznámil i další požár. Ten-
tokrát se jednalo o požár u Helenčiny 
studánky v Podkomorských lesích. 
Na místo vyrazilo hned 6 jednotek 
hasičů, ale ani po hodinovém hledání 
nebyl žádný požár objeven. Jednalo se 
o planý poplach. Další vyhlášení po-
plachu měl za následek požár ná-
kladního vozidla na stanici technické 
kontroly v Rosicích. V daný okamžik 
prováděla pravidelnou kontrolu stavu 

vozidla jednotka dobrovolných hasičů 
z Velké Bíteše, kteří bez meškání za-
hájili hasební práce a požár na vozidle 
likvidovali ještě před příjezdem rosické 
stanice. Z těchto důvodů ponechal KO-
PIS jednotku na základně. V době ko-
nání velké ceny GP ČR zabezpečovala 
jednotka - jako každým rokem -bez-
pečnost v campu Tranzit v Ostrovači-
cích. V campu zasahovala celkem čty-
řikrát. Poprvé u zraněného cizince, kde 
jsme provedli předlékařskou pomoc 
a následně byl zraněný odeslán k od-
bornému ošetření do úrazové nemoc-
nice v Brně. V dalších třech případech 
se jednalo o požáry. Požár traktoru v 
obci směrem na Říčky byl dalším vý-
jezdem. Požár rodinného domu, ke 
kterému došlo vlivem technické závady, 
likvidovala jednotka společně s rosický-
mi hasiči v naší obci na ulici Jihlavské. 
Požár byl malého rozsahu. Posledním 
výjezdem byl požár nákladního auto-
mobilu na dálnici D1 směr Praha; 168. 
km na úrovni sjezdu k Devíti křížům. 
Zde jednotka po příjezdu zůstala v zálo-
ze a po likvidaci se vrátila zpět.

Závěrem chci prostřednictvím to-
hoto občasníku poděkovat za spolu-
práci skupině Říčanských dobrovolní-
ků, zastupitelstvu obce za významnou 
podporu, všem sponzorům a každé-
mu, kdo naši práci dovede ocenit.  

Karel Sláma
Starosta SDH Říčany u Brna
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Klub důchodců

Dobrý den,
dovolte mi, abych připomněla činnost 

Klubu důchodců a zároveň vzpomněla 
25. výročí založení klubu paní Ludmilou 
Franzovou. U příležitosti tohoto výročí 
jsme uspořádali v květnu velké setkání 
členů klubu v sále Kulturního domu. Na 
toto setkání byli pozváni i zástupci klubů 
seniorů z okolních obcí. Program byl ve-
lice vydařený, ale bohužel účast nebyla až 
tak velká, jak jsme přes veškerou snahu 
očekávali.

Jako klub pořádáme různé zájezdy 
a účastníme se různých akcí. Co se týká 
zájezdů, dvakrát do roka jezdíme do 
Městského divadla v Brně. Snažím se vy-
brat zajímavá představení, jednou muzi-
kál a jednou činohra. Další jsou zájezdy 
za různými památkami, ale i do ZOO, 
termálních lázní i procházky po okolí 
a výstavy. Naše další aktivity jsou oslavy 
MDŽ, Den seniorů a vánoční večírek. 
Jednou týdně si zajdeme zacvičit. 

Také pořádáme ukázky ručních 
prací. Na oslavách MDŽ a Dne seniorů 
k malému občerstvení nám zahrál velmi 
pěkně na harmoniku pan Bártl. Všem 
členům se tyto akce provázené hudbou 
a zpěvem líbily. Každoročně se v rámci 
mikroregionu Kahan zúčastní 20 členů 
Klubu důchodců setkání seniorů, které 
se letos konalo v Rosicích. Rosičtí senioři 
měli program opět vydařený.

Letos jsme opět v prosinci pořádali 
v sále kulturního domu akci s názvem 
Večírek nejen pro seniory. Chlebíčky 
jsme vyměnily za guláš a jako kulturní 
vložka vystoupily děti z tanečního krouž-
ku z ostrovačické školy.

Všechny tyto akce bychom nemohli 
dělat bez podpory Obecního úřadu, tím-
to děkuji vedení obce. Těším se na další 
spolupráci v roce 2017, na nové členy, 
náměty na vycházky, výlety a zájezdy. Vě-
řím, že klubovnu budeme mít v nových 
prostorách a bude ji i více našich členů 
navštěvovat. 

Přeji všem krásné a pohodové vánoč-
ní svátky a úspěšný rok 2017.  

Za Klub důchodců Jana Novotná
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Říčanští dobrovolníci, z.s.

Vážení spoluobčané, 
dovolte mi, abych Vás seznámila 

s činností spolku.
Závěrem roku 2015 členové spolku 

spolupracovali na přípravách rozsvíce-
ní vánočního stromu. Přichystali pro 
přítomné občany občerstvení a drobný 
dárek. Pro žáky ZŠ připravili vánoční 
tvořivou dílničku. Na závěr roku uspo-
řádali s divadelním spolkem Pozpátku 
mikulášskou nadílku. 

Rok 2016 jsme zahájili opět v lednu 
procházkou na Zámeček a u táborá-
ku opékali špekáčky. Počasí nám přálo 
a sešlo se nás opravdu hodně.

Na únor byl připraven pro děti dět-
ský karneval s Kamarády. Děti v mas-
kách zaplnily celý Kulturní dům a pro-
žily veselé odpoledne s Kamarády.

Jaro jsme přivítali procházkou na 
Šmelcovnu a do Chroustovského údolí. 

Ve spolupráci se ZŠ jsme pro žáky 
školy připravili tvořivou dílničku na 
téma Velikonoční dekorace.

Ke květnovému setkání na Zámečku 
byly zhotoveny další lavičky a byla pro-
vedena obnova písmen na pamětním ka-
meni. Celé okolí bylo upraveno a vylep-
šeno ohniště, aby se mohlo opékat i při 
tomto setkání. Náladu opět zpříjemnila 
dechová hudba a kulturní recitál žáků 
ZŠ. Toto setkání se stává čím dál více na-
vštěvované i občany z okolních vesnic.

Zámeček je udržován celoročně. 
Pravidelně se zalévají vysazené třeš-
ně, seká se tráva, mění pytle na odpad 
a udržuje okolí. 

V květnu, na pozvání občanů Říček, 
nám byl umožněn přístup do bývalé 
štoly Stříbrnice na Šmelcovně, kde je 
zimoviště vzácných netopýrů. Vycházka 
se vydařila a do štoly se všichni podívali.

Tradiční květnový Říčanský důlek se 
mohl opět pořádat. Jelikož se na Mareč-
kově louce stále pracovalo, tak nám tur-
naj umožnil uspořádat na fotbalovém 
hřišti SK Říčany.

V červnu si mohly děti opět zasou-
těžit na sportovním odpoledni Říčan-
ský soptík, který se konal na fotbalo-
vém hřišti. Letošní ročník byl obohacen 
o ukázku techniky vrtulníkového letectva.

Po ukončení soutěží přistál na trav-
naté ploše hřiště vojenský vrtulník 
22. křídla vrtulníkového letectva z Ná-
měště nad Oslavou a všichni se mohli 
s touto technikou seznámit.

Při této příležitosti se nám také po-
dařilo prodejem muffi  n přispět Zden-
kovi Přikrylovi na pořízení nového 
naslouchadla. Celkový vybraný obnos 
13.160,-Kč mu byl předán na akci veli-
telem posádky vrtulníku.

Prázdniny rychle utekly a už jsme tu 
měli svátek sv. Václava a s ním Dětský 
den plný zábavy. Děti si opět prohlédly 

ZE ŽIVOTA ZÁJMOVÝCH SKUPIN



52 Říčanské klepeto

Den plný zábavy
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hasičskou techniku, projely se historic-
kými auty, zhlédly ukázky zásahů ČČK 
a hasičů.

V den 98. výročí Dne vzniku samo-
statného československého státu byl 
uskutečněn lampionový průvod s po-
kusem o vytvoření rekordu. Cílem bylo 
rozsvítit Říčany, oslavit 28. říjen, dát do-
hromady nejen nápis 1918-2016 ze 150 
lampionů, ale také kupu dobrých lidí 
a hlavně se pobavit. Lampionový prů-
vod prošel za doprovodu dechové hud-
by říčanskými ulicemi. Nakonec jsme 
rekord překonali a rozsvítili celkem 
375 lampionů. Díky všem, co akci při-
šli podpořit. Rekord bude zapsán do 
České knihy rekordů agenturou Dobrý 
den z Pelhřimova (kniha je k nahlédnutí 
v naší knihovně). Na závěr se rozsvítilo 
nebe za doprovodu hudby ohňostrojem. 

Podpořili nás, děkujeme:
• Obec Říčany
• Adosa a.s. Zastávka
• Startech, spol. s r.o. Říčany 
• Restaurant Panorama Rosice, Dani-

ela Bromová 
• Kofola a.s. Krnov
• I. Zemědělská obchodní spol. s.r.o. 

Zastávka
• Pěkné dřevo Popůvky, Alen Svoboda
• Pavel Friml, Říčany 

V neposlední řadě děkuji za velkou 
pomoc starostovi obce Ing. Janu Stude-

nému, Borku Slámovi a členům SDH 
Říčany, členům spolku a všem, kteří 
vždy ochotně pomohli. 

Hana Bromová

Karneval
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Lampionový průvod
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Novoroční setkání na Zámečku

Říčanský důlek
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Říčanský Soptík
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Setkání na Zámečku
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Šmelcovna - Stříbrnice Úpravy na Zámečku
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Ochotnický spolek Pozpátku

Rok 2016 nám přinesl plno výzev, 
příjemných změn, ale i velké dřiny.

Malá scéna našeho divadla si při-
pravila pro diváky Setkání u Aničky. Šlo 
o dvě známé pohádky, Červenou Kar-
kulku a Perníkovou chaloupku. Před-
stavení bylo proloženo básničkami, 
písněmi, tancem a všichni malí účast-
níci si představení neskutečně užívali. 
Premiéra se konala 13. května, kdy jsme 
hráli dvakrát dopoledne pro MŠ a ZŠ 
v KD Říčany a následná sobotní slavnost-
nější premiéra se nesla v duchu nezištné 
pomoci pro malého Honzíka Vacka 
z Brna. Ten je po nešťastné shodě 
událostí ve stavu vigilního kómatu; je 
v bezvědomí, ale působí dojmem, že bdí. 
A právě na tohoto chlapečka se rozhodl 
náš spolek darovat výši dobrovolného 
vstupného. Děti namalovaly Honzíkovi 
obrázky a přítomna byla i samotná ma-
minka Honzíka, paní Vacková s dcer-
kou Anetkou. Představení bylo krásné, 
na konci až dojemné. Vybrala se krásná 
částka přes 13 000 Kč.

Představení jsme pro velký úspěch 
reprizovali 31. 5. i v Brně, v MŠ Chod-
ská, kde jsme hráli venku na zahradě. 
V náročných venkovních podmínkách 
naši herci obstáli, pro Honzíka se opět 
vybrala zajímavá částka kolem 8000 Kč.

Vznikla tak bezva divadelní parta 
kluků a holek, která si má co říct i mimo 
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divadelní prkna. A parta se nám druhou 
polovinu roku rozrostla na téměř úcty-
hodných 40 kousků, tím pádem chceme 
poděkovat rodičům za jejich podporu, 
pomoc při vyrábění kostýmů a dalších 
věcí s tím souvisejících.

Dospělá sekce měla již od ledna plno 
práce s připravováním velké konverzač-
ní komedie od francouzského dramati-
ka Georgese Feydeaua - Dámský krejčí. 
Herci se museli potýkat s rozsáhlým 
textem, přesnými nástupy na jeviš-
tě, pramenících z absurdních situací 
z děje vyplývajících a v neposlední řadě 
i s řádným chozením na častější zkouš-
ky. Důsledná, ale i dlouhá, skoro roční 
příprava se vyplatila.

Soubor čítající 10 herců se s úctou 
zhostil tohoto nesnadného úkolu, 
o čemž svědčí naplněné sály při obou 
říčanských premiérách 22. i 23. 10. Hra 
bezmála 2,5 hodinová, s jednou pře-
stávkou mezi dějstvím určitě rozesmála 
a pobavila nejednoho diváka. Ale i nás 
herce samotné. 

Pokud tyto řádky budete číst, již 
jsme absolvovali také brněnskou pre-
miéru v Café Práh ve Vaňkovce 9. 11. 
a ořechovské publikum nás vidělo 13. 11. 
v tamním sále ve škole. 

S ořechovským divadlem máme tzv. 
nepsanou smlouvu o vzájemném hos-
tování. Ořechov u nás hostoval 19. 3. s 
krásným představením Jak Švédové L. P. 
1645 Brno marně dobývali. Šlo o vtipně 
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pojatou historii z pera ředitele divadla 
Radost a vedoucího souboru v jedné 
osobě, pana Vlastimila Pešky. 

Těšte se, protože určitě přijedou za-
čátkem příštího roku s dalším neotře-
lým kouskem. 

25. 9. pak u nás hostovala odnož čás-
ti ořechovského divadla, taneční divadlo 
Mimi Fortunae se zajímavou pohybo-
vou koláží Má vlast. Na hudbu Bedřicha 
Smetany a na odkazy z naší minulosti 
vytvořilo bezmála 20 tanečníku úžasně 
působivou atmosféru, kterou ocenilo 
malé publikum velkým potleskem.

Mohu tedy s radostí oznámit, že di-
vadlo u nás v Říčanech opět žije, že kul-
tury je u nás dosti a lidé opět rádi cho-
dí na představení, baví se a chtějí vidět 
známé tváře ve světlech refl ektorů.

Závěrem chci všem Říčanským po-
přát krásné Vánoce, hodně energie a sil 
do celého nového roku.
Za celý divadelní spolek jeho principálka 

Kateřina Kobáňová
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LETOPISECKÝ SPOLEK 

Spolek se schází stále stejně každou 
druhou středu v měsíci od 16 hodin 
v obřadní síni OÚ. Zájemci o spoluprá-
ci jsou vítáni. Pracujeme dále na shro-
mažďování fotografi í Říčan z minulého 
století, nejvíce času nám zabírá jejich 
popis. K tomu si někdy zveme pamětní-
ky, při promítání fotek se snažíme o ča-
sové určení a co nejpřesnější popis, ně-
které informace pak ještě dohledáváme 
a ověřujeme v kronikách. Získali jsme 
elektronickou podobu další pohledni-
ce Říčan z roku 1911, kterou pro nás 
vyhledal pan Kamil Horký. Děkujeme 
jemu i všem ostatním dárcům! Máte-li 
doma staré fotografi e, můžete je přinést 
k naskenování na pokladnu obecního 
úřadu, nebo přímo na schůzku spolku.

Letos se podařilo uspořádat dvě 
přednášky o historii obce, které se se-
tkaly s dosti velkým ohlasem. V říjnu 
přišlo 53 lidí na přednášku o pravěkém 
osídlení Říčan a okolí (Mgr. Martin 
Kuča) a v listopadu přednáška o vzni-
ku šlechty a středověkém osídlení (Prof. 
PhDr. Josef Unger, CSc.) přilákala 
72 osob nejen z Říčan, přesunuli jsme ji 
proto z obřadní síně do sálu. Výtisk ob-
razové části přednášek bude dostupný 
v knihovně, uvažujeme o pokračování 
v příštím roce. 

Děkujeme za podporu obci, zejmé-
na panu starostovi, který nejen pomáhá 
naše akce zajistit technicky, ale také se 
jich účastní.

Za spolek Iva Ďásková

Ondřej Knoll, vytištěna 1911Ondřej Knoll, vytištěna 1911
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CHOVATELÉ 

Vážení spoluobčané.
Po delší odmlce bych Vás opět rád 

informoval o činnosti členů naší chova-
telské organizace.

Za necelý rok, co jsme Vás naposle-
dy informovali, se toho v naší organizaci 
opravdu hodně událo. Mimo klasickou 
činnost, která je nám chovatelům vlast-
ní, jsme navázali spolupráci s místním 
spolkem zahrádkářů. Na jaře tohoto 
roku jsme podepsali dohodu o užívání 
jejich areálu s tím, že jim pomůžeme 
s udržováním a možnými opravami, 
za což nám areál propůjčí k pořádá-
ní výstav našich zvířat. Zakoupili jsme 
plechovou garáž, kterou jsme zabudo-
vali do terénu areálu; ta nám slouží jako 
sklad na nově nakoupené výstavní klece 
a voliéry. V loňském roce jsme také za-
koupili pivní sety, aby návštěvníci našich 
výstav měli kde posedět. I v letošním 
roce jsme uspořádali stolní posouzení 
králíků, jednalo se o už 5. ročník našeho 
stolního posouzení, které se těší každým 
rokem velkému zájmu jak ze strany cho-
vatelů, tak laické veřejnosti. Toto sou-
těžní klání jsme opět uspořádali v salón-
ku motelu KOBERO, kde nám veškerý 
potřebný komfort, včetně občerstvení, 
zařídil pan Petr Kokojan s personálem, 
za což jim touto cestou ještě jednou dě-
kujeme. Další ročník stolního posou-
zení opět proběhne na rozhraní ledna 

a února v příštím roce. Přes-
ný termín včas oznámíme, 
zváni jste srdečně už dnes.

Počínaje výstavou ve Velké Bíte-
ši, která se konala 18. – 19. 6., započal 
kolotoč výstav, které naši chovatelé ab-
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solvují podle potřeby a času. Protože se 
naši chovatelé každoročně zapojují do 
různých soutěží se svými svěřenci, tak si 
každý vybírá výstavy podle toho, které 
potřebuje. Ve Velké Bíteši velice dob-
ře prezentoval své Kalifornské králíky 
přítel Nováček Jiří a získal za ně Čest-
nou cenu. I letos jsme na Petra a Pavla 
uspořádali naši pouťovou výstavu. Ob-
líbená tombola opět nezklamala a zá-
jem návštěvníků vyhrát nějaké zvíře byl 
nad očekávání velký. 30. a 31. července 
většina našich členů obsadila výstavu 
v Ivančicích. Tato výstava, která se ko-
nala v novém a krásném areálu ivančic-
kých chovatelů, pro nás dopadla velice 
dobře a naši členové se vraceli obtěžkáni 
Čestnými cenami a pocity spokojenos-
ti z úspěchu. Za necelý měsíc nás čekal 
nelehký úkol, pořádali jsme první vý-
stavu v novém areálu a rovnou Oblastní 
výstavu mladých králíků. Na výstavu 
bylo celkem přihlášeno na 200 králíků 
z oblasti Brno a Brno - venkov. Počasí 
nám přálo a tak jsme mohli prověřit i 
stánek na občerstvení, který opravili 
naši členové Josef Blažek a Jirka Nová-
ček. Naši výstavu také navštívil v před-
volební kampani dnes již senátor Prof. 
MUDr. Žaloudík CSc., který věnoval 
jeden z pohárů, a to pro celkového ví-
těze  OVMK 2016. Tento pohár získal 
a vítězem se stal přítel Rostislav Valeš 
s čtyřčlennou kolekcí Anglického stra-
káče černého. Přátelé Škvařil, Krejčí 

a Nováček získali za dobře ohodnocené 
králíky Čestné ceny. Výstava se poved-
la, chovatelé z okolních organizací nám 
areál pochválili a shodli se na tom, že by 
bylo škoda, tak krásné místo znovu ne-
navštívit. Naše představa do budoucna 
je, uspořádat podzimní výstavu drobné-
ho zvířectva ve spolupráci se zahrádkáři 
a jejich výpěstky, o které se od jara na 
svých zahradách pečlivě starají. Proč se 
také nepochlubit.    

V září se Valeš Rostislav a Škvařil 
Vladimír zúčastnili XLVI. Celostátní vý-
stavy mladých králíků a VIII. Celostátní 
výstavy mladé drůbeže v Olomouci. Vý-
stava se konala 2. 9. - 4. 9. 2016 na výsta-
višti Flora Olomouc. Celkem 438 vysta-
vovatelů přivezlo na výstaviště bezmála 
2400 králíků a 550 kusů drůbeže. Naši 
chovatelé si vedli velice dobře. Vladimír 
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Škvařil si odvezl Čestnou cenu za nejlé-
pe hodnocené Stříbřité modré králíky a 
Valeš Rostislav si odvezl za nejlépe hod-
nocenou čtyřčlennou kolekci Anglic-
kých strakáčů titul „MISTR ČR“ a Čest-
nou cenu. Protože na národní výstavě 
bývá značná konkurence, vypovídají 
tato ohodnocení o kvalitě našich zvířat.

Další hojně navštěvovanou výstavou 
bývá oblastní výstava. Tu letošní pořá-
dala základní organizace v Ořechově 
15. a 16. října. Na výstavě se prezentova-
lo 354 králíků, 388 holubů a 130 voliér 
drůbeže, což je asi 250 kusů. Většina na-
šich chovatelů zabodovala a tak jsme od-
jížděli spokojení. 22. října se přítel Valeš 
zúčastnil speciální výstavy Anglických 
strakáčů v Křenovicích u Slavkova. Této 
výstavy se zúčastňují chovatelé daného 
plemene z celé republiky a soutěží o nej-
lepší zvířata každého pohlaví. Poháry 
za nejlepšího samce a samici v černé a 
modré barvě obdržel Rostislav Valeš a 
potvrdil tak letošní titul mistra.

Speciální výstavy Stříbřitých králíků, 
která se koná pravidelně v Týništi nad 
Orlicí, se z naší organizace zúčastňují 
Škvařil Vl., Rousek Vl., Krejčí Vl. a  Zelin-
ka Jara. V hodnocení stříbřitých králíků 
dopadl nejlépe Škvařil Vladimír. Nejlépe 
hodnocená samice a čtyřčlenná kolek-
ce mu zajistila titul “MISTR KLUBU“.                                                                                                                      
Celostátní výstava drobného zvířectva a 
Celostátní soutěž okresů proběhla 18. - 
20. 11. 2016 na výstavišti v Lysé nad La-

bem. Okres Brno a Brno-venkov za naši 
organizaci zastupovali se svými zvířaty 
Valeš R. a Škvařil Vl. Protože se na Br-
něnsku opravdu chovají velice kvalitní 
zvířata, napomohli jsme k absolutnímu 
vítězství okresu Brno a Brno-venkov. 
Náš okres vyhrál s 30 bodovým násko-
kem. Jednatel oblastního výboru, přítel 
Milan Uher, přebral od ministra země-
dělství Ing. Jurečky fi nanční odměnu 
deset tisíc korun, kterou záhy použije-
me na fi nancování již 6. Jihomoravské 
výstavy králíků, holubů a drůbeže, která 
se bude konat 3. - 4. 12. 2016 v Brně na 
výstavišti v pavilónu B. 

Na konec mého příspěvku bych rád 
poděkoval všem, kteří nás jakkoli pod-
porují a obecnímu úřadu pod vedením 
pana starosty Ing. Jana Studeného za 
fi nanční podporu, bez které bychom 
nemohli tuto náročnou činnost vůbec 
provozovat.

Závěrem mi dovolte, abych Vám 
jménem říčanských chovatelů popřál 
krásné prožití svátků vánočních a hod-
ně zdraví, štěstí a pohody v roce 2017.     

Za výbor ZO ČSCH Říčany
Valeš Rostislav, předseda
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Český zahrádkářský svaz

Říčanští zahrádkáři 
a jejich současnost.

O minulosti zahrádká-
řů v Říčanech bylo napsá-
no a řečeno již mnoho. Ale 
co dělají členové dnes?

Např. se naší organiza-
ci podařilo vyřídit jednu 
ze základních věcí pro její 
další činnost, a to registra-
ci organizace jako poboč-
ného spolku. Toto opatření si vyžádal 
nový Občanský zákoník. 

Zahrádkáři jsou však především 
zájmovou organizací, která sdružuje 
členy svým zájmem o přírodu, za-
hradničení. Snažíme se oslovit i děti 
ZŠ v Říčanech, kde jsme uspořádali 
zatím tři výtvarné soutěže s temati-
kou zajímavých místních stromů, 
květin apod. různými výtvarnými 
technikami. Tu další připravujeme 
na jarní měsíce, kdy příroda raší 
a rozkvétá. Soutěže byly vždy vyhod-
noceny a nejlepší obdrželi diplom 
a věcné ceny. Mládeži se budeme 
věnovat stále, nabídneme jim pro-
gramy, které jednou přivedou mladé 
mezi nás, mírně stárnoucí.

Se zahradami souvisí také chová-
ní drobného zvířectva. Poskytli jsme 
místním chovatelům část svého areálu 
a pomohli jim tak s uložením výstav-

ního materiálu. V blízké 
budoucnosti počítáme se 
společnými výstavami, aby 
opět zahrádkářské středis-
ko ožilo. Velký dík náleží 
chovatelům za pomoc při 
úpravě prostranství kolem 
střediska.

Jako každý rok probíha-
lo moštování ovoce. Zpra-
covali jsme asi 5000 kg. 

Moštárna prochází postupně moder-
nizací tak, aby bylo možno zpracovat 
i větší objem ovoce.

Minulý rok se ženská část členů 
rozhodla, že uspořádá vánoční jar-
mark. I když je v okolí těchto jarmar-
ků více, myslíme si, že ten náš byl je-
den z nejlepších. Děkujeme tímto obci 
a panu starostovi za vstřícný přístup k 
této akci. Obec se tak stala hlavním 
sponzorem.

Mohli bychom bilancovat s blíží-
cím se koncem roku dalšími snahami 
o zvelebování našeho střediska tak, 
aby mohlo sloužit nejenom členům, 
ale širší veřejnosti.

Za všechny členy říčanského svazu 
zahrádkářů vám všem přejeme do no-
vého roku 2017 hodně zdraví, pohody 
a trochu toho štěstíčka

Renáta Žilková
Ing. Karel Neužil
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Dvacáté páté výročí Tábornického klubu Delfín 

V září roku 1991 se před brněn-
skou základní školou na ul. Antonín-
ská sešla skupinka vedoucích, která 
s napětím očekávala, zda u dětí a je-
jich rodičů zabere letáková inzerce 
a přímluva několika známých učite-
lek. Výsledek překonal všechna oče-
kávání. Na první odpolední schůzku 
přišlo neuvěřitelných 40 dětí a činnost 
nově utvořené skupiny dětí a vedou-
cích nabrala nečekané obrátky. 

Ona skupina dětí se zanedlouho 
stala registrovaným Tábornickým klu-
bem Delfín, organizačně začleněným 
pod Českou tábornickou unii - ne-
státní neziskovou organizaci (spolek). 
Česká tábornická unie je dlouholetým 
držitelem čestného titulu Ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy jako 
organizace zaměřená na práci s dětmi 
a mládeží ve volném čase; se zaměře-
ním na pobyt v přírodě, turistiku, tá-
boření a ochranu přírody.   

Prvních deset let působil Tábornic-
ký klub Delfín pouze v Brně a okolí. 
Od roku 2001 jsme přesunuli své sídlo 
do Říčan a postupně rozšiřovali řady 
svých členů také o děti z naší obce 
a okolí. Není bez zajímavosti, že v prů-
běhu let 1991 až 2016 se kratší či delší 
dobu účastnilo činnosti Tábornického 
klubu Delfín celkem 3.716 dětí. Také 
naše činnost se v průběhu let vyvíjela. 
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V současné době pořádáme tři tur-
nusy letních táborů, víkendové akce v 
průběhu roku a zimní lyžařské tábory. 
Jsme držiteli akreditace k pořádání 
rekvalifi kačních kurzů pro hlavní ve-
doucí táborů a zdravotníky zotavo-
vacích akcí. Stálou základnu pro ví-
kendové akce máme v budově bývalé 
malotřídní školy v Obůrce v Morav-
ském Krasu, kterou se nám podařilo 
získat do vlastnictví. Pro zimní lyžař-
ské tábory jsme získali stabilní zázemí 
v Jeseníkách, v chatě Sokolka. Letní 
stanové tábory v roce 2017 přesunu-
jeme na novou základnu do Kunčiné 
Vsi poblíž Lysic. Nezávisle na naší 
běžné činnosti pracuje Klub instruk-
torů a přátel TK Delfín, který sdružuje 
odrostlé děti a bývalé vedoucí.  

Našich letních táborů se v roce 
2016 účastnilo celkem 147 dětí a 22 
vedoucích, z toho jen z Říčan to bylo 
29 dětí. Na akce v průběhu roku s 
námi v současné době pravidelně jez-
dí 24 říčanských dětí a dalších 25 dětí 
z Brna a okolí. Všichni naši vedoucí 
jsou odchovanci Tábornického klubu 
Delfín, věnují se práci s dětmi dobro-
volně, ve svém volném čase a bez ná-
roku na fi nanční odměnu.  

Rádi využíváme říčanského Kle-
peta jako jedné z možností jak podě-
kovat všem, kteří svým dílem přispěli 
k tomu, že Tábornický klub Delfín 
slaví letos své výročí. Dobrá parta dětí 

a jejich rodičů společně s odrostlými 
dětmi, kteří teď pokračují dál jako 
vedoucí, utvářejí to, čemu říkáme TK 
Delfín. Místa, kde jsme působili, jsou 
možná důležitá, ale nejsou podstatná. 
Všechno je to o lidech a ti tu pořád zů-
stávají. Pro Vás, pro nás a hlavně pro 
Vaše děti … a také pro další úspěšné 
roky Tábornického klubu Delfín. 

Děkujeme za vaši přízeň!
Hana a Petr  Hlaváčovi

www.tkdelfi n.cz  

ZE ŽIVOTA ZÁJMOVÝCH SKUPIN
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Dne 13. 12. 2016 oslavila 100. narozeniny 
říčanská rodačka Blažena Kokojanová. 

Narodila se jako nejmladší ze sedmi 
sourozenců manželům Karlu a Marii Žákovým. 

Roku 1940 se vdala za Ladislava Kokojana 
a v květnu 1945 se odstěhovali do Brna. Tam 

žila i po smrti manžela sama až do března 2016. 
Potom už následoval pobyt v domácí péči 

u syna v Říčanech a od 30. 11. 2016 žije v DD 
v Zastávce u Brna.

Hodně zdraví a spokojenosti přeje syn Vladimír 
s manželkou a vnuci Vladimír a Tomáš 

s rodinami.

Jazyková škola Eins-zwei-drei

Třináctým rokem navštěvují žáci lek-
ce angličtiny nebo němčiny v jazykové 
škole Eins-zwei-drei na ulici Mezihorní. 
Výhodou individuální výuky je přesné 
zaměření na potřeby jednotlivého stu-
denta, ať již jde o konverzaci, poslech, 
vysvětlení gramatických jevů nebo pí-
semný projev. Studenti si také mohou 
vybrat termín a čas, který jim nejvíc 
vyhovuje - ve všední dny od 7.00 do 
21.00 hodin. Největší zájem je o indivi-
duální procvičování jazyka, který se děti 
a studenti učí ve škole, dále o přípravu 
k maturitě nebo k jazykovým zkouškám. 

Stoupá také zájem o výuku mezi dospě-
lými, kteří znalost cizího jazyka potře-
bují v práci nebo při cestování. 

Všem studentům jazykové školy pře-
ji radost z učení, a aby nabyté znalosti 
bohatě využili i v běžném životě.

Mgr. Hana Hlaváčová

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

ZE ŽIVOTA ZÁJMOVÝCH SKUPIN
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Dne 18. 1. 2016 jsme vzpomněli 
nedožitých 85 let

naší maminky a babičky
paní Libuše Nováčkové.

Děkujeme za tichou vzpomínku.
Syn a dcery s rodinami.

V těchto dnech vzpomínáme na 
naši maminku a babičku
paní Marii Pecinovou, 

která by se dne
4. 12. 2016 dožila krásných 90 let.
Za tichou vzpomínku děkují dcery 

s rodinami.

Dne 10. 1. 2016 zemřel 
v australském Melbourne

říčanský rodák 
Miloš Potůček, nar. 1929.

Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte s námi.

Kamarád Lubomír Kokojan.
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Milí Říčanští,
dovolte touto cestou poděkovat všem, kdo jste nám pomohli, 
za laskavé a pro nás tak důležité fi nanční přispění na pořízení 

sluchového přístroje pro Zdendu. Možná ani netušíte, jak 
hodně pro nás vaše pomoc znamená, moc si jí vážíme. 

Děkujeme!

Olga a Zdenek Přikrylovi
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CO SE DĚJE V OKOLNÍCH OBCÍCH

TJ Sokol Ostrovačice, z.s.

Dětské hody

V TJ Sokol Ostrovačice, z.s. si může 
zacvičit každý, kdo má zájem. Máme 
zde pro dospělé oddíly volejbalu, fl or-
balu, stolního tenisu, tenisu, jógy a pro 
děti je zde cvičení rodičů s dětmi, fl or-
bal žáků, cvičení dětí a tancování. Těší 
nás zájem dětí o naše oddíly. Rodiče s 
dětmi navštěvuje 18 dětí, fl orbal žáků 

V letošním roce jsme měli již dva-
nácté Dětské hody, kterých se zúčast-
nilo 60 stárků, z toho bylo 27 říčan-
ských dětí. Počasí nám přálo a stárci 
si hody užili. Vystupovali jsme také ve 
Velké Bíteši na Folklorním festivalu 
a budeme tancovat seniorům v Ost-
rovačicích a Říčanech. Od poloviny 
října jsme se připravovali na Vánoční 
besídku, která se uskutečnila 16. 12. 
2016 v 16 hodin v sokolovně v Ost-

16 dětí, cvičení 25 dětí a tancování 60 
dětí a to si myslíme, že je na dnešní po-
čítačovou dobu úspěch. Pokud budete 
mít zájem rozšířit naše řady, jste srdeč-
ně vítáni. Přejeme všem sportovcům 
do nového roku hodně sportovních 
úspěchů a všem lidem hodně zdraví a 
štěstí.

rovačicích. Od nového roku začneme 
nacvičovat hodová pásma na naše 13. 
Dětské hody, které se uskuteční 10. 
6. 2017. Těší nás zájem dětí o folklór. 
Máme děti od 3 do 16 roků a jsou moc 
šikovné. Dovolujeme si popřát všem 
krásné prožití svátků vánočních a v 
novém roce hodně štěstí a zdraví a 
budeme se těšit na setkání s Vámi na 
našich akcích.

Ing. Anna Smutná
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2017
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Naše obec je v 
Království Komety

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2016
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INZERCE
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INZERCE
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INZERCE
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Obec Říčany 

nám. Osvobození 340 
664 82 Říčany
 
IČ: 00282537
 

Úřední hodiny 

Pondělí a středa 8–12 a 13–17 hod. 

Telefonní čísla a e-mailové adresy 

Starosta: Ing. Jan Studený

546 427 337, 724 303 746 starosta@ricanyubrna.cz 

Místostarosta: Mgr. Radovan Křivánek

602 132 480, mistostarosta@ricanyubrna.cz 

Matrika: Vladimíra Křivánková

546 428 044, obec@ricanyubrna.cz 

Účetní: Ing. Stanislava Volavá

546 427 437, ucetni@ricanyubrna.cz 

Pokladna: Eva Škvařilová

546 427 501, pokladna@ricanyubrna.cz
 

www.ricanyubrna.cz


